
 

 

Utorak, 16. maj 2006. 
Svedok Milorad Vojnović  
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 9.30 h  
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite. 
 
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro. Želim da vas podsetim na svečanu izjavu koju ste 
dali na početku svog svedočenja i da je ona još uvek na snazi. Gospodine Vasiću, 
izvolite.   
 
ADVOKAT VASIĆ: Dobro jutro, časni Sude. Dobro jutro svima u sudnici. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT VASIĆ – NASTAVAK 
 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro jutro, gospodine. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro jutro.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio sudskog službenika ako može da svedoku da 
jedan set izjava i dokumenata koje ćemo koristiti u toku unakrsnog ispitivanja. Tako 
neka to stoji kod njega, pa ćemo po potrebi ga zamoliti da pogleda neke od ovih 
dokumenata i izjava. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine, stavite tu pored sebe, ne morate sad 
gledati. Kada budemo došli na tu temu, ja ću vam reći o čemu se konkretno radi i šta 
da pogledate. Juče ste, odgovarajući na moja pitanja, spomenuli da je u jednom 
trenutku nakon oslobođenja Vukovara, general-potpukovnik Vlada Stojanović došao 
sa delegacijom iz Mladenovca u Vukovar, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Bilo je to mislim u decembru mesecu. 
 
prevodioci: Primedba prevodioca. Nismo čuli ime generala. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Da, video sam upozorenje prevodilaca. Dakle, radi se o 
general-potpukovniku Vladimiru Stojanoviću, koji je došao sa delegacijom iz 
Mladenovca na područje Vukovara. Ja bih zamolio ako bi mogli da ekranima da nam 
se pokaže dokument koji nosi oznaku broj 0D00-0321? To je BHS verzija, a engleska 
verzija je 0D00-0323. Za informaciju svima, to je dokument pod rednim brojem 2 u 
ovom setu koji smo dostavili, da bi bilo lakše da pratite. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine, je l' vidite ovaj dokument? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Može li da se uveliča malo? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih da se dokument malo uveliča? 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vidite, ovo je naređenje komande Prve vojne 
oblasti, strogo poverljivo: 2346-2, od 19. jedanaestog 1991. godine. I u njemu stoji da: 
''Komanda Prve vojne oblasti zabranjuje razmenu uhapšenih pripadnika snaga SFRJ 
za zarobljene pripadnike oružanih snaga Republike Hrvatske bez saglasnosti ovde 
potpisanog načelnika štaba, komandanta Prve vojne oblasti.'' Je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste s ovim informacijama bili upoznati dok 
ste bili na teritoriji Vukovara ili prilikom referisanja koje ste imali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja bih predložio da ovaj dokument se uvede kao 
dokaz, ukoliko moj uvaženi kolega nema ništa protiv? 
 
ADVOKAT Moore: Nemam primedbi. 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 442. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste nam opisali... opisivali vaše zadatke 
vezane za evakuaciju i obezbeđenje pripadnika takozvane Mitničke grupe na 
''Ovčari''. Na pitanje mog uvaženog kolege, rekli ste da je to po vama bilo 19. 
jedanaestog 1991. godine u 10.00 časova. Referenca je transkript: 16. red neslužbenog 
transkripta. Dakle, 16. strana, red 16 do 19. Takođe ste rekli da vam se čini da je isti 
dan... su došli na teren ''Ovčare'' kada su i evakuisani. To se nalazi u neslužbenom 
transkriptu na strani 17, red 8. Recite mi, da li... vi slabo pamtite datume ili događaje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Bolje pamtim događaje nego datume. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je Mitnička grupa dovedena 
na rejon ''Ovčare'' 18. jedanaestog 1991. godine, da li možete potvrditi da je možda 
protok vremena učinio svoje, pa da sad posle 15 godina od događaja slabije se sećate 
nekih detalja no ranije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa normalno da čovek ne može da se seti 
svega šta je bilo tada. To je bilo pre 15 godina. Ja samo znam da smo Mitničku grupu 
obezbedili, sproveli i predali uredno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste na pitanje mog uvaženog ko... kolege 
takođe rekli da ste ove zarobljenike sa Mitnice preuzeli pošto su oni ukrcani u hangar 
na ''Ovčari'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Bili dovedeni u hangar na ''Ovčari''. I onda 
smo mi preuzeli obezbeđenje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se sećate da ste u izjavi koju ste dali 
istražiteljima Tužilaštva rekli da je Vezmarović organizovao evakuaciju ovih ljudi u 
Sremsku Mitrovicu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: On je vozio... bio odg... odgovoran za 
transport i za njihovu evakuaciju. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je kapetan Vezmarović sa 
svojim vojnim policajcima stigao u rejon ''Ovčare'' pre nego što su ratni zarobljenici 
sa Mitnice tamo dovezeni? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je on to izjavio pred ovim 
časnim Sudom, da li bi se složili sa ovom konstatacijom ili dozvoljavate da se ne 
sećate svih detalja... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...vezanih za ovu evakuaciju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... ne mogu detalje da objasnim. Ovaj, ne 
znam da je on tada tamo bio u to vreme. A znam posle da je imao zadatak da ih 
organizovano preveze do Sremske Mitrovice. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, dozvoljavate mogućnost da je on bio tada i da 
je sačekao konvoj ratnih zarobljenika sa Mitnice na farmi ''Ovčara'' 18. jedanaestog 
1991. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne mogu ovog trenutka da se setim. Ne 
mogu ništa da... da kažem da je on sačekao ili... On ako je bio tu i izjavio, ja... nemam 
drugo. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio da nam se na ekranu pokaže Exhibit 432? To je 
radna beležnica kapetana Vezmarovića, i ako može da nam se prikaže strana 63? 
 
TUŽILAC MOORE: Uz dužno poštovanje prema mom uvaženom kolegi, ovo je 
Vezmarovićev dokument. Koliko ja znam, ovaj svedok ni na koji način nije 
učestvovao u izradi tog dokumenta. Kako on može da odgovara na pitanja vezana za 
dokument koji nije sačinio? A isto tako, još nam nije objašnjeno ni šta bi on mogao da 
sadrži? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude. Ja neću pitati svedoka na okolnosti 
autentičnosti dokumenta, nego ću mu predočiti jedan zapis koji se odnosi upravo na 
ovo o čemu sam ga malopre pitao. Možda će mu to osvežiti sećanje na događaj kog se 
on baš najbolje ne seća, kao što smo čuli. 
 
SUDIJA PARKER: Ali još uvek postoji problem na koji je ukazao gospodin Moore?
  
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja mislim da ne postoji problem, jer radi se o upisu 
koji se tiče ratnih zarobljenika sa Mitnice – kada su oni primljeni, kome su predati i 
kad su odveženi. Mene interesuje da li se svedok toga seća. 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Ja sam po ovom pitanju dao, mislim, objašnjenje. Ja nemam 
neko drugo objašnjenje. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, ja bih vam sugerisao da je to ono što možete 
da učinite ovde, jer se svedok jednostavno ne seća ničeg drugog. Isto tako, gospodin 



 

 

Moore je imao prigovor da svedoku pokazujete dokumente drugih ljudi, za koje on 
kaže da ih se ne seća ili nema saznanja o njima. Vi možete da ga podsećate na njegove 
lične dokumente ili dokumente njegove jedinice. Da li ima još nešto? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, svedok je rekao da je gospodin Vezmarović, 
pretpostavljam, po njegovom naređenju bio involviran u evakuaciju i prevoz ovih 
ratnih zarobljenika za Sremsku Mitrovicu. Ovaj zapis o kome govorim, dakle, bio je 
po naređenju komande 80. brigade, čiji je komandir čete bio gospodin Vezmarović. Ja 
mogu da ne čitam dokument i da pitam svedoka da li se seća da je 18. jedanaestog... 
 
SUDIJA PARKER: To bi bilo odlično. Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate da je 18. jedanaestog oko 16.00 
časova  na farmi ''Ovčara'' vojna policija vaše jedinice preuzela ratne zarobljenike sa 
Mitnice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne mogu da kažem koliko je časova bilo, 
samo znam da smo mi tu noć, 18. na 19. obezbeđivali ratne zarobljenike u ''Ovčari'' 
sve do njihove evakuacije i predaje u Sremsku Mitrovicu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je 19. jedanaestog 1991. 
godine oko 11.30 časova kapetan Vezmarović predao ove ratne zarobljenike kapetanu 
Karanfilovu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je kapetan Vezmarović 
spiskove zatvorenika odneo u KP Dom ''Sremska Mitrovica'' 19. jedanaestog 1991. 
godine oko 15.30 i predao ih potpukovniku Živanoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da četa vojne policije 80. 
motorizovane brigade nije bila angažovana za obezbeđenje ovih ratnih zarobljenika na 
putu od ''Ovčare'' do Sremske Mitrovice, i da je jedino kapetan Vezmarović otišao sa 
spiskovima i to nakon što je konvoj već otišao u Sremsku Mitrovicu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja sam smatrao da je Vezmarović tamo 
bio, da je išao sa vojskom i spiskove da je odneo. Drugo ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li to znači da vi niste videli pripadnike čete 
vojne policije 80. brigade 19. jedanaestog u prepodnevnim časovima, znači nakon... 
nakon 12.00 časova na komandnom mestu 80. brigade u Negoslavcima? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa na komandnom mestu brigade uvek je 
bilo policajaca. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste imali saznanja da se četa vojne policije 
80. motorizovane brigade, nakon predaje ovih zatvorenika kapetanu Karanfilovu, 
vratila u svoje sedište u Negoslavcima? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, znam. 
 
prevodioci: Primedba prevodioca. Prevodioci nisu čuli poslednji odgovor. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Izvinite, ponovite odgovor, prevodilac vas nije 
čuo. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Iz Mitnice kad se vratio ovaj, iz Mitrovice, 
kada su predani zarobljenici, vratili su se u Negoslavce. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate, u koliko se sati vratila četa vojne 
policije 80. brigade 19. jedanaestog 1991. godine, kako vi tvrdite, iz Sremske 
Mitrovice u Negoslavce? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mogu da se setim tačno, ali mislim da je 
već bio pad mraka. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je gospodin Vezmarović pred 
ovim časnim Sudom rekao da je on sam nosio spisak u Sremsku Mitrovicu i da je išao 
za konvojem, a da tamo nisu u evakuaciji nisu išli njegovi vojni policajci, da li bi se vi 
s tim složili? Da li vam to osvežava vaše pamćenje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu reći... ovaj, tačno. Ja sam, 
obzirom da je išao Vezmarović, on nije išao sigurno sam. Mora da je išao s nekom 
policijom sa sobom, sa nekim vojnikom ili... ne znam tačno koliko ih je bilo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, svakako da je kapetan Vezmarović išao sa 
nekim vojnikom, jer je morao da ima obezbeđenje. On je ipak komandir čete vojne 
policije. Ali recite mi, koliko vojnih policajaca bi zahtevala pratnja ovakvog jednog 
konvoja veličine ove Mitničke grupe? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa... jedan vod. Odel'enje je dobro, do voda.  
 
TUŽILAC MOORE: Opet imam prigovor na ovo. Ne želim da prekidam kolegu, ali 
svedok ponavlja da ne zna, da ne može da kaže, ne može tačno da kaže, a onda se od 
njega traži da nagađa. 
 
SUDIJA PARKER: Mislim da se radi o nečem većem od nagađanja, Gospodine 
Moore. Svedok je bio komandant jedinice u kojoj je bio kapetan Vezmarović. 
Dozvoliću ovo pitanje. Ali gospodine Vasiću, hteo bih da ukažem na to da nisam 
sasvim siguran kakvo značenje možemo ovome da pridamo. Imate iskaz kapetana 
Vezmarovića, imamo ovog svedoka koji se ne seća potpuno događaja, ili ih se seća na 
drugačiji način. Dakle, to smo već utvrdili -  rekao je da osim nekoliko osnovnih 
stvari, ne zna detalje. Kapetan Vezmarović vam je dao detaljan iskaz o tim stvarima. 
Nećete osnažiti iskaz Vezmarovića tako što ćete postavljati takva pitanja svedoku koji 
se toga ne seća, osim ako nemate neku drugu svrhu. Hteo sam da vam ukažem na to. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala najlepše, časni Sude. Mi ovde imamo svedoka koji 
svedoči o događajima od pre 15 godine, i upravo mene interesuje koliko su jasna 
njegova sećanja u odnosu na događaje u Vukovaru od 19. i 20. jedanaestog o kojima 
svedoči, s obzirom da je on bio komandant jedne jedinice koja je bila involvirana u 
ovaj događaj. To je bila linija mojih pitanja vezanih za... ovaj, evakuaciju, znači samo 
dan pre ovih događaja od 20. jedanaestog, koji su i predmet Optužnice. No, ovo je 
bilo otprilike kraj ovih pitanja vezanih za gospodina Vezmarovića.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sada bih pitao svedoka, da li mu je, odnosno 
njemu bi moralo biti poznato od koga su ovi ratni zarobljenici na farmi ''Ovčara'' 



 

 

preuzeti. Zapravo, ko ih je dovezao na ''Ovčaru'' pre nego što ih je obezbeđivala četa 
vojne policije i oficiri komande brigade vaše jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da je bila dovezena u organizaciji 
ovaj, organa bezbednosti Operativne grupe Jug. I taj zadatak kada su bili dovezeni, mi 
smo ih preuzeli i obezbeđivali dalje do same njihove predaje.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate da ste vi kapetanu Vezmaroviću 
rekli tada kada su oni doveženi 18. jedanaestog 1991. godine, da prima naređenja od 
kapetana Karanfilova u vezi ratnih zarobljenika? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne sećam se ja stvarno... i malo Karanfilova 
i tih događaja. Znam grupa ljudi je bila u Mitnici, znam da je bio tamo Vezmarović. 
Bili su moji oficiri. Ali nekih detalja ne sećam se. Mislim da to nije ni bitno u ovom 
trenutku. Bitno je da su oni obezbeđeni, sprovedeni i predati. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li bi bili ljubazni da pogledate, pred vama je u 
setu ovih izjava vaša izjava koju ste dali istražnom sudiji Specijalnog odeljenja 
Okružnog suda u Novom Sadu 21. jedanaestog 2003. godine? Radi se o stranici 6 na 
BHS-u, a na engleskom je to stranica 8. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, dok čekamo na to, hteo bih da ukažem na 20. 
red. Mislim da je odgovor bio: ''Ne sećam se Karanfilova u tim događajima''. Dakle, 
mislim da je propušteno ime. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Da. Svedok je rekao da se on ne seća Karanfilova u tim... u tim 
zbivanjima, kapetana Karanfilova u tim zbivanjima, a ja sam hteo da ga podsetim na 
njegovu izjavu koju je dao 2003. godine. Možda mu je tada sećanje bilo svežije nego 
što je to danas. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste videli... Imate li pred sobom ovu stranicu 6 
na... na... na BHS-u, znači vaše izjave koju ste dali istražnom sudiji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne znam gde se to nalazi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Specijalnog suda u Novom Sadu? Imate u tom 
debljem setu vaših izjava. Nađite tu. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, izjava... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, izjava koju ste dali istražnom sudiji 
Alimpiću, istražni sudija  Specijalnog odeljenja Okružnog suda. Jeste li pronašli? To 
je izjava od 21. jedanaestog 2003. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Okrenite molim vas stranicu. Prvo recite jeste vi 
ovu izjavu dali istražnom sudiji? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se toga sećate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam, jesam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Okrenite molim vas stranicu 6 na BHS-u vaše 
izjave, i videćete u drugom pasusu, jedna rečenica je samo, i glasi: ''Moguće je da sam 



 

 

ja kapetanu Vezmaroviću rekao da prima naređenja od kapetana ili majora 
Karanfilova''. Da li ste vi ovo izjavili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li posle ovoga se možda sećate da li ste videli 
kapetana Karanfilova na ''Ovčari'' 18. jedanaestog? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu opet da se setim da sam video 
majora Karanfilova, o ovome sada, iz ovog trenutku i ovog događaja. Zamišljam 
otprilike kako bi izgledao. Ako je to to, osrednji čovek, možda malo niži od mene... i 
fizički malo slabiji. Tako da ne bih mogao da... Nisam sa njim kontaktirao često. Vrlo 
retko.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. A da li vam je vaš načelnik 
bezbednosti, Dragi Vukosavljević rekao da je kapetan Karanfilov pripadnik neke 
kontraobaveštajne grupe koja je bila vezana za Šid, i koja je operisala na terenu 
Ovčare, Grabova, Jakubovca? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Znate šta, organi bezbednosti uvek su 
tajanstveni, uvek neku imaju... neki poseban svoj, ovaj, princip rada i ovamo 
izveštavaju komandanta onoliko kolko oni smatraju da je potrebno. Ja sam čuo da je 
postojala grupa, kako ste rekli, kontraobaveštajna, je l' da u Vukovaru, ali ne znam da 
je Karanfilov pripadao njoj. Ja sam smatrao, evo i sada smatram isto, da je Karanfilov 
bio u sastavu Operativne grupe. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Na pitanje mog uvaženog kolege, juče 
ste nam govorili kako ste vi lično bili angažovani oko obezbeđenja transporta sa 
civilima, koji je na farmi ''Ovčara'' prenoćio 19. jedanaestog, na 20. jedanaesti 1991. 
godine, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi molim vas, da li vam je poznato da je 
ovaj konvoj trebao biti prebačen na hrvatsku teritoriju kod mesta Lipovac na autoputu 
Beograd – Zagreb, 19. jedanaestog 1991. godine, ali da ga hrvatska strana nije htela 
da primi, pa je morao biti vraćen u rejon Vukovara? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Tada nisam znao, a posle sam čuo. I ovaj, 
sam sam se uverio kada sam ušao u autobus i te ljude ovaj, pozdravljao redom, 
objašnjavajući im da se ne brinu, da će biti sve u redu i gde oni žele da idu. Ja sam 
mislio da idu u Sremsku Mitrovicu. Mislim, jedna je grupa ljudi rekla da 'oće da ide u 
Hrvatsku. Ja sam rekao da je to u ovom trenutku nemoguće preći u Hrvatsku, obzirom 
zbog ovaj, bezbednosnih razloga, što su oni prihvatili. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, ova grupa... ovaj konvoj je ujutru krenuo 
prema mestu Nuštar. Da li vam je to poznato da ni tamo nije bio prihvaćen od 
hrvatskih snaga i morao je opet da se vrati?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ovaj... oni su već tada zahtevali da idu 
prema Nuštaru i da ovaj, nisu tamo prošli, to sam čuo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Na kraju, ovaj konvoj je bio prinuđen da preko 
Sremske Mitrovice i Bosne ode za Hrvatsku. Da li taj deo znate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dalje ne znam gde su otišli. 
 



 

 

SUDIJA PARKER: Redigovaćemo odgovor koji počinje na našem ekranu na  23. 
stranici. Kažem na našem ekranu, jer je očigledno da je na različitim ekranima           
(...) (Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...) tražiti od vas još i to da ne spominjete 
naglas to ime. Ali ukoliko sada znate za ovaj problem, i ukoliko je to moguće, bilo bi 
bolje da ne spominjete to ime, nego da samo kažete ''Onaj jedan kapetan''. 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ: Da, razumeo sam. Mislim, ne izbegavam da govorim imena. 
Ja sam zaista ljude te malo poznavao. Sa svim tim ljudima ja sam se sreo prvi put... 
možda posle tek 7. - delimično poznavao. On je bio starešina aktivni, jedini u toj 
komandi. Njega sam poznavao i nikog drugog više. I sad ne znam taj sastav komande 
koja je bila, ovaj, mobilisana rezervna, i tako. I zbog toga govorim da mogu samo 
preko njega da se oslanjam na podatke i neke elemente.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da načelnik bezbednosti vaše 
brigade i komandir čete vojne policije kažu da nisu bili obavešteni o ovoj evakuaciji 
civila, znači da u njoj nisu učestvovali, da li nam možete to potvrditi i onda objasniti 
kako može da se desi da načelnik bezbednosti i komandir čete vojne policije ne budu 
obavešteni o jednom ovakvom zadatku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam da nisu bili ovaj, upoznati. Ali je 
sigurno da je deo vojnika iz njihove jedinice bio tamo prisutan. Ne znam lično sad da 
li je bio jedan ili drugi, ali znam da sam ja bio sa delom vojnika od tih njegovih... 
njihovih jedinica i od ovog kapetana koga smo malopre spomenuli i deo njegovih 
starešina. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ko je vršio bezbednosnu procenu obezbeđenja 
ovih lica, civila, dakle na... na ''Ovčari'' 19. jedanaestog na 20. jedanaesti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim neke bezbednosne procene nije ni 
ovaj...  detaljno nije ni vršena. Ljudi su došli u autobusima, postavljeno je okolo 
obezbeđenje, starešine i vojnici, da ih zaštite. I to je bilo do... do... do... do... do... sve 
do njihovog odlaska.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ko je rukovodio ovim obezbeđenjem konvoja  
civila o kome govorite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja se tačno ne sećam ko je dao... ja sam 
bio tamo. Prema tome, ako sam ja bio tamo, ja sam bio najstariji, onda ja sam bio 
tamo, i ne znam da je neko od mene bio stariji ni po činu ni po položaju. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Shvatio sam. Dobro. Vi ste bili tamo i vi ste 
rukovodili ovim obezbeđenjem. Da li mi možete reći, ko je preuzeo ovaj konvoj 20. 
jedanaestog od vas? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Došla je grupa ljudi. Ovaj, ne 
znam sada ko su i šta su, odakle su. Ovaj... Predstavili su se i sa... sa vozilima i ovaj 
konvoj sproveli tamo gde su oni smatrali i nameravali i gde su ga odveli. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li su ovi ljudi o kojima govorite bili vojnici 
uniformisani ili civili? Ili ko su bili? Da li znate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Znate šta, ovaj, u to vreme je teško bilo 
utvrditi da li je civil ili... Sve je bilo oblačeno pola uniforma, pola civilno odelo. Ja ne 
mogu da se setim da sam ja njih pitao ko je, šta je, ali verovatno smo razgovarali, jer 
ih nisam tek tako ovaj, predao. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Upravo vas to pitam: da li... da li znate kome ste 
predali ljude koji su dalje odveženi?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne. Ne mogu da se setim sada kome smo 
ih predali. Ali nekome ko je došao sa... sa zadatkom, sa nekim ovlašćenjem, sa... 
nekom ko se predstavio da je došao po tom zadatku, i nakon provere verovatno im je 
dozvoljeno da taj konvoj odvedu, što su i odveli. Nije bilo problema. Dakle, nije bilo 
problema oko te predaje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ovo što nam sada govorite, toga se sećate 
ili... ili... ili pretpostavljate da je to tako bilo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa tako je moralo biti. Nije niko mogao da 
dođe i da uzme konvoj i da ih odvede, a mi smo bili tu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi vršili i logističko obezbeđenje ovog 
konvoja u toku noći koju je proveo na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesmo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Na čiji zahtev ste vršili ovo logističko 
obezbeđenje konvoja? Da li se sećate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da smo mi u nekom razgovoru došli 
do zaključka da trebamo ovaj, zaštiti žene i decu. U neposrednoj blizini bila je jedna 
poljoprivredna zadruga, zapravo stočarska, koje su u svom sastavu imale krave, stoku. 
Mi smo tamo otišli. Mislim da se direktor zvao Marković ili Petrović. Zatražili smo da 
nam pomogne da damo deci mleko toplo, i ovamo... što je on i učinio, i to smo im 
dali. I ujutru, pre njihovog odlaska opet, smo ih ponudili čajem i mlekom.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste za vreme ovog boravka sačinili spisak 
ovih lica, i da li ste ta lica po spisku predali ljudima koji su došli da ih dalje vode, 
kako vi kažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam da je iko pravio spisak... ovaj, tih 
lica, niti da su po spisku predati. Mislim da je bilo osam, devet autobusa. I kako su 
došli u tim autobusima, tako su i odveženi.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li se sećate, kada je ovaj konvoj 
stigao na farmu ''Ovčara'' 19. jedanaestog, da li su se vaše jedinice već nalazile tu u 
hangaru i dočekale konvoj, ili su kasnije angažovane? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, mi smo kasnije došli... ovaj, kod tih 
autobusa, preuzeli njihovo obezbeđenje.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko shvatam, dakle vi ste došli kod tih 
autobusa... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... tek kad ste saznali da su oni došli u vaš rejon? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja... ja... ja... ja i sad ne znam ko ih je, ovaj, 
tačno doveo do nas, mislim, pojedinačno. Ali neko ih je doveo. Nisu došli autobusom 
sigurno sami. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne. Ja sam vas pitao samo da li ste vi došli sa 
vašim jedinicama na farmu ''Ovčara'' onda kada ste saznali da su oni u vašem rejonu, 
da su stigli na farmu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nijedna jedinica nije bila tu, osim ovoga 
sad kapetana što smo o njemu govorili. Ovaj, on je bio sa mnom tu, grupom vojnika i 
starešina njegovih. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I on vas je obavestio da je ovaj konvoj stigao na 
''Ovčaru'' i da treba da se obezbedi, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja sad ne mogu da kažem ko me je 
obavestio ovde... Ali mi smo imali obavezu... Ja sam smatrao da treba da... da... da ga 
obezbedimo. Neko mi je sigurno rekao da to treba da uradim i mi smo to tako i 
uradili. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, je l' bi mogli da pređemo na privatnu sednicu? 
 
SUDIJA PARKER: Privatnu sednicu molim. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Vratili smo se na otvorenu sednicu, časni Sude. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala lepo. Zamolio bih ako možemo ovaj desni deo mape 
malo da uvećamo? Znači, na pola negde otprilike, znači ovaj desni deo? Hvala 
najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, zamolio bih vas da uz 
pomoć poslužitelja koji će vam dati jednu magičnu olovku, kako kaže moj uvaženi 
kolega Moore, da nam sa rednim brojem, znači samo brojem 1 označite gde se 
nalazila komanda mesta Ovčara, a sa brojem 2 komanda mesta Jakubovac i Grabovo, 
a sa brojem 3, ako je postojala i komanda mesta Sotin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, ovaj, Sotin je bio komanda u... u... u 
strogom centru. To je... tu negde je bila neka škola, crkva i ostalo. A Jakubovac... 
ovaj... ne vidim Grabovo. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Možda ako malo spustimo? Da malo podignemo, izvinjavam 
se. Možda ćemo videti i Grabovo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali vas molim da sada... Da li grešim ako kažem 
da se Grabovo nalazi negde u rejonu ove... ove fotografije na kojoj piše ''Ovčara''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, tu negde bi trebalo da bude, ovaj, 
Grabovo, a komandno mesto ovaj, Ovčare je ovde negde bilo, ovde pored ove... kad 
se ide od Sotina ovde ovim putem. I evo, tu je ovaj... ova kuća je ovde tu. To je... tu 
ispred nje je hangar. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Budite ljubazni pa pored ovog gde piše 
''Ovčara'' stavite broj 1 i zaokružite? Znači, gde je komanda mesta Ovčara. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovde, je l' da? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... (svedok obeležava)...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I zaokružite. Tamo gde je komanda mesta 
Jakubovac...  
 
TUŽILAC MOORE: Pre nego što moj uvaženi kolega nastavi, ako pogleda kartu 
broj 5 ovde, to bi moglo da bude od pomoći, zato jer se Grabovo tu vidi. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala najlepše. Možda je moj uvaženi kolega u... u... u... u... 
pravu. Zahvaljujem na pomoći. No, mislim da nam je ova karta što se tiče plana, 
ovako upečatljivija i da je razmer na njoj pogodan. Možda da obeležimo šta vidimo na 
ovoj karti, pa ćemo preći na ovu koju je moj uvaženi kolega predložio.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Budite ljubazni, obeležite sa brojem 2, znači 
komandno mesto Jakubovac, molim vas? Vidite li gde je Jakubovac? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, Grabovo se ovde ne vidi ispod ove 
fotografije, ali obeležite sa brojem 3 Komandno mesto Sotin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...(svedok obeležava) ... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio časni Sude, da s obzirom da je svedok i potvrdio 
da se Grabovo nalazi ispod ove fotografije, ne znam da li bi bilo za Sud bilo dovoljno 
da on pored ove fotografije stavi broj 4? 
 
SUDIJA PARKER: Mislim, s obzirom da se ne vidi, da je onda najbolje da se ne 
obeležava. Mislim da sada već znamo gde je to. Imamo to i na mnogo drugih 
dokaznih predmeta. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala časni Sude na uputstvima, u potpunosti se slažem sa tim. 
Ja bih zamolio da se ovaj... ova fotografija uvrsti kao dokaz, molim vas? I neće nam 
više potrebno biti. 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se u spisak. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 443. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste, odgovarajući na moja pitanja, a i danas 
nam to ponovili - rekli da se taktička grupa 195. motorizovane brigade, kojom je 
komandovao potpukovnik Milan Jović, zadržala u vašem sastavu vrlo kratko? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko je to kratko, da li se sećate? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim da nije bila u našem sastavu više 
od tri do četiri dana maksimalno, jer znam da joj nismo davali nijedan zadatak. Došao 
je tamo... u taj rejon. On se javio kod mene. Tražio je da malo se razmeste, da srede 
opremu i tehniku, da se odmore. I tako su bili... da očiste tehniku. To su uradili. I 
posle tog perioda, oni su izašli iz našeg... iz našeg sastava. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se sećate da ste vi 22. jedanaestog 1991. 
godine izdali naređenje strogo pov. 34-2, kojim ste formirali, odnosno promenili 
komande mesta za Grabovo, Jakubovac i Ovčaru, i za sva tri mesta postavili 
komandanta taktičke grupe 195. motorizovane brigade, potpukovnika Milana Jovića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I da ste time opozvali ona naređenja koje ste ranije 
izdali, je l' tako?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ne znajući da... i sad, da će on posle 
dan... toga je već izašao ili dva, iz našeg sastava. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No složićete se sa mnom...  
 
prevodioci: Prevodioci nisu čuli poslednji odgovor.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Izvinjavam se. Ponovite ponovo, molim vas. Nije 
ušlo u transkript. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, jeste. Ovaj, postavio sam ga, ali nisam 
znao da će on izaći iz našeg sastava – posle toga, jedan ili dva dana. Računao sam da 
će on da ostane kod nas duže vremena. I zbog toga sam ga tamo bio postavio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I zbog toga ste mu dali i konkretan zadatak?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li mi možete potvrditi da su zadaci 
komandanta mesta po odredbama garnizonske i kasarnske službe uključivali 
propisivanje mera za održavanje reda i discipline, sigurnosti lica i imovine, pravila za 
funkcionisanje i obezbeđivanje pritvora i zatvora, uz obavezu da se starešine jedinica 
koje se privremeno nađu na teritoriji komande mesta upoznaju sa pravilima ponašanja 
na toj teritoriji koju je propisao komandant mesta? Da li vam je to poznato? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Sve je napisano u skladu zakona, 
propisa. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete potvrditi da je vaša jedinica, 
odnosno vi kao njen komandant 80. motorizovane brigade, postavljena za komandu 
mesta u rejonu Ovčara, Jakubovac, Grabovo 18. jedanaestog 1991. godine odlukom 
Operativne grupe Jug, a nakon odlaska 20. partizanske brigade, od koje ste vi preuzeli 
prostor na kojem je ona bila raspoređena? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete reći, da li ste tražili od načelnika 
bezbednosti vaše brigade da napravi bezbednosnu procenu dobijene zone 
odgovornosti, i da odredi pravce mogućeg ugrožavanja vaše jedinice, nakon što ste 
zaposeli ovu teritoriju? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, u svakoj prilici se pravi bezbednosna 
procena za sve jedinice ovaj, i sigurno je ona napravljena u nekom vidu. Koliko i 
kako ovaj, tačno ovaj, ne znam. Svaka jedinica je imala u svom rejonu predviđene 
pravce za eventualnu upotrebu. A možda su se posle toga malo i... i opustili, posle 
toga... posle prekida borbenih dejstava, jer je svako smatrao da više nema opasnosti ni 
za jedinice, ni za komande, pa su se ljudi malo komotnije možda i ponašali. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste gospodine Vojnoviću vi na ovom 
području u skladu sa naređenjem komande, organizovali vlast u skladu sa Pravilima 
službe oružanih snaga i odgovarajućim pravilima koja važe za garnizonsku i 
kasarnsku službu - i preduzeli sve mere zaštite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne može se ovaj, organizovati detaljno 
ovaj, služba u odnosu na kasarnsku i garnizonsku službu, jer je Pravilo pisano u 
mirnodopskim uslovima - Pravilo službe i druga pravila. Ovo su bili specifični uslovi, 
ovo su bili ovaj, nakon izvođenja borbenih dejstava, nakon izvođenja rata. Ali u 
celini, sve su se preduzimale mere da se ovaj, bezbednost i zaštita, prvo jedinice i 
civila i sredine, obezbedi u svim jedinicama i na prostorima gde su i bili. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, vi ste preduzeli sve mere za zaštitu 
stanovništva i građana od maltretiranja i neovlašćenog ulaska i pretresa njihovih kuća, 
u skladu sa naređenjem, na teritoriji koju ste zaposeli, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste sačinili i uputstvo za rad i obezbedili 
normalne uslove za bezbedan život stanovništva? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mogu sada da se setim da li je, ovaj, 
neko univerzalno uputstvo napisano ili je dobijeno, pa po nekom ovaj, da kažem 
klišeu, da je urađeno i prilagođeno našim uslovima. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih da nam se sada prikaže dokazni predmet  418? Za 
moje uvažene kolege, to je dokument koji nosi oznaku ERN 04672869. Hvala vam. 
Zamolio bih da nam se pokaže druga strana ovog izveštaja i da se ona uveća u 
gornjem delu, ako može? Hvala lepo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vidite li, gospodine Vojnoviću? Ovo je zapravo 
taj izveštaj koji govori da ste vi preuzeli ovu zonu odgovornosti od potpukovnika 
Miševića i 20. partizanske brigade, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sad bih vas molio da pod... pod tačkom 4... Sad, 
sad nemamo na ekranu. Vi nemate više na ekranu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nemam. Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ako možemo da uvećamo gornji deo molim vas, samo za 
trenutak? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vidite pod tačkom 4, poslednja podtačka 
kaže: ''U toku dana, u sastav OG Jug ušla je i taktička grupa 195. motorizovane 



 

 

brigade jačine 450 ljudi, koja je pretpočinjena 80. motorizovanoj brigadi''. Je l' tako 
piše? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, koji je to dan bio? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: 19. Ovo je izveštaj od 19. jedanaestog. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. Dobro, dobro. Da. Jeste 
pretpočinjena. Ovaj, ne znam toliko ljudi da je imala.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Piše u redovnom borbenom izveštaju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. Dobro. Ja ništa ne kažem. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja sam zaokružio jednu temu. Možda bi bilo 
zgodno vreme... za pauzu? 
 
SUDIJA PARKER: Sada idemo na pauzu od pola sata zbog redakcija transkripta. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA PARKER: Izvolite gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, možemo da... da 
nastavimo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Može. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Pre pauze smo govorili o komandama 
mesta. I ja smatram da ste vi upravo svojim usmenim i pismenim naređenjima o 
kojima smo govorili, svoju ovu zonu odgovornosti koju ste dobili, podelili zapravo na 
komande mesta dvojice vama potčinjenih starešina, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste na moje pitanje govorili nešto o 
oslobađanju Vukovara 18. jedanaestog 1991. godine. Da li vam je poznato da je taj 
čin obleležen isticanjem trobojke SFRJ na vodotoranj u... u... u Vukovaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete reći, kako ste saznali ovu 
informaciju kada je Vukovar oslobođen i od koga, ako... ako... ako se sećate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da sam to čuo u komandi 
Operativne grupe Jug, i mislim da... ne, siguran sam da je ovaj, trobojku na 
vodotoranj u Vukovaru istakao načelnik štaba Miodrag Panić. Ovaj... došle su neke 
starešine koje su bile ovaj, preko... ovaj, reke Vuke u... u... u rejon Negoslavaca ovaj, 
tako sam i od nekih još drugih čuo. Uglavnom, po više izvora.  
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Juče ste na pitanje mog uvaženog 
kolege rekli da niste bili obavešteni o evakuaciji bolnice, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Niste, kažete, bili obavešteni o tome da će ratni 
zarobljenici iz bolnice biti prebačeni na ''Ovčaru'' u vašu zonu odgovornosti, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih da nam se pokaže sada dokazni predmet 375? I to 
unos za 19. jedanaesti u 18.00 časova. Za moje uvažene kolege, to je 10. stranica na 
engleskoj verziji. Ako možemo malo da uvećamo? Dakle, upis koji se nalazi na 
poslednjoj stranici dnevnika za 19. jedanaesti u 18.00 časova? E, hvala vam najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ovo što vidite ispred sebe 
je ratni dnevnik 80. motorizovane brigade, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: U ovom upisu od 19. jedanaestog u 18.00 časova 
piše: ''U prepodnevnim časovima, zarobljene ustaše su odvedene u zatvor u Sremskoj 
Mitrovici.'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''Borbe su vođene samo u rejonu bolnice gde se 
očekuje predaja preostalih pripadnika zengi i MUP-a (oko 200), pa je naređeno da se 
bude pripravan oko organizovanja i čuvanja zatvorenika''. Je l' vidite da ovo piše u 
unosu za 19. jedanaesti u 18.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, vidim.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate, od koga ste dobili ovu informaciju 
da se pripremate... 
 
TUŽILAC MOORE: Izvinjavam se što prekidam, ali u prevodu koji mi imamo ne 
pominje se nikakvo naređenje. A očigledno je da je to važno. Možda svedoku može 
da se pokaže original pisan rukom, i onda on može da potrvrdi da li to tamo piše ili 
ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Nije to nikakav problem. Zamolio bih sudskog poslužitelja 
ukoliko... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vidite li vi na ekranu 
dobro, ili da vam dam... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, vidim, vidim. Ako je to od 19. 
jedanaestog... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...u 18.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...u 18.00 časova, da. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li tu piše ono što sam ja pročitao? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Piše to. Ja sad ovde zvanično i iskreno 
izjavljujem da ja za ovaj podatak ovaj, nisam znao. Ratni dnevnik vodi jedan 
starešina. Ovaj, sa sigurnošću i sa velikom odgovornošću tvrdim da za ovaj podatak 
nisam znao, iako je upisan u moj ratni dnevnik. Ne znam kako je do toga došlo, ko je 
o tome čuo, da li je to išlo nekom drugom linijom. Ali uglavnom je upisano. Nemam 
ovaj, tu šta da dodam, da. Ali uglavnom mi nismo ovaj, učestvovali ponavljam, ni na 
kakvom obezbeđenju ratnih zarobljenika iz bolnice. I ja nisam znao da oni tamo 
postoje, sve dok nisu dovezeni... ja kao komandant... dok nisu dovezeni u rejon 
hangara. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi, ko je mogao da bude upoznat sa 
upisom u ratni dnevnik sve u vašoj komandi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, u... uglavnom čovek ima koji se zaduži 
za to. Pod kontrolom je načelnika štaba. Ovo je, ovaj, ozbiljna problematika, moguće 
da je i organ bezbednosti bio znao i još neki starešina. Uglavnom, ratni dnevnik nije 
svakome dostupan. Evo, vidim tu da ga je vodio major Janković. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, vodio ga je major Janković. A recite mi, neko 
je morao reći ovaj unos majoru Jankoviću da upiše u ratni dnevnik, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Sigurno je neko morao da kaže.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A rekli ste da načelnik štaba je odgovoran za upise 
u ratni dnevnik... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jesam li dobro razumeo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Mislim da bi on, ovaj, oko toga bio 
nadležan.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kada se nešto ovako unese u ratni dnevnik, onda 
bi trebale da uslede određene mere organizovanja i pripreme, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: No, vi kažete da vi niste upoznati. Pa onda... 
verovatno ćete mi negativno odgovoriti ako vas pitam da li su... da li je neko iz 
komande, načelnik bezbednosti ili komandant vojne policije bio s ovim... komandir 
vojne policije s ovim bio upoznat ili ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam za... za ovaj, organa bezbednosti. 
Možda bi on mogao biti upoznat. A ne verujem da je bio upoznat komandir čete vojne 
policije. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ali je zanimljivo da mene to niko ovaj, nije 
obavestio tada o toj situaciji. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je na terenu u Vukovaru 1991. godine, znači 
u ovim prilikama, delovala još neka komandna struktura, koja je bila van ove 
redovne? Da li je delovala neka koja bi mogla da dovede do upisa u ratni dnevnik, 
ovakvog unosa, a da za to ne zna komandant? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, pa nikakva struktura nije bila. Ovo je 
očito u... ovaj, dokumenat iz moje brigade i tu ne može neko drugi da... da ga upisiva. 
Ovo je uneo major Janković. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato, da li je tog 19. uveče ili 20. 
ujutro vršena bilo kakva priprema... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... obezbeđenja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Hvala vam. Da li ste u nekim svojim 
ranijim izjavama koje ste davali i Tužilaštvu, a i kad ste saslušavani u Beogradu, rekli 
da je prilikom evakuacije bolnice 20. jedanaestog 1991. godine, bio upotrebljen vod 
saobraćajne policije vaše brigade za pratnju ovog konvoja od bolnice do ''Ovčare''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam ovaj, bio upoznat. Izjave sam davao. 
Mislio sam da je neko bio od saobraćajnih... saobraćajaca. Vojna policija nije ni bila. 
Mislim, kasnije sam utvrdio i ustanovio da nisu bili ni saobraćajci tamo uključeni.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li sam dobro razumeo ono što ste rekli - da su 
saobraćajci bili uključeni a što je bilo u toku ne znam, 2003./2004. godine? Kasnije 
ste proverili, i sad smatrate da nisu... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da nisu....  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... uključeni? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ....bili uključeni. Iako sam ja rekao da je bilo 
nekoliko saobraćajaca, a sad mislim, koliko sam došao do podataka, da nisu bili 
uključeni. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li nam možete pojasniti kako ste to nakon 
2004. godine došli do ovih podataka? Na koji način? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa isto kao i vi. Slušao sam izveštaje od 
ljudi, ovaj, pratio sam svedočenja, ovaj, u... u Novom Sadu, u Beogradu. Mislim, 
novosadski ''Dnevnik'' je najopširnije pisao o svim tim događajima... do nekih 
saznanja, do nekih sećanja, mislim... Nijedan starešina mi nikad nije rekao o tome da 
su bili policajci, saobraćajci tamo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste imali priliku da razgovarate sa nekim 
pripadnikom saobraćajne policije, koji je bio u ovom vodu u to vreme? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Možda sam razgovarao, a da ne znam da 
je on saobraćajac. Ali na tu temu ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li biste bili ljubazni da mi kažete, na osnovu 
čega ste onda zaključili da je ova jedinica bila involvirana u evakuaciju bolnice? Na 
osnovu kojih saznanja? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa... Jedinica? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da?  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa video sam je kada je došla u hangar. 
Pitao sam Vukašinovića - Vukašinović mi je odgovorio da su to vojnici iz bolnice... 
zarobljenici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam vas pitao za pripadnike vaše saobraćajne 
policije. Na osnovu čega ste vi ranije, kad ste davali ove izjave, zaključili da su oni 
učestvovali u evakuaciji? To vas pitam. Na osnovu kojih izvora? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu sad da se setim tačno na osnovu 
kojih izvora. Verovatno na osnovu razgovara sa starešinama u... u... u brigadi. I posle 
tog perioda... kad smo malo razgovarali o toj situaciji – šta je bilo, kako je bilo, 
verovatno mi je neko onda rekao to. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate, ko je bio komandir voda ove 
saobraćajne policije u četi vojne policije 80. motorizovane brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne sećam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste o upotrebi ove čete saobraćajne policije 
prilikom evakuacije bolnice razgovarali sa gospodinom Vezmarovićem? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Prvo, to nije četa. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Izvinjavam se. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To su... To je... ovaj, dva odel'enja 
saobraćaja, koja nikad nisu bila popunjena. Ne sećam se da sam razgovarao sa 
Vezmarovićem oko toga. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A sa Dragim Vukosavljevićem, vašim načelnikom 
bezbednosti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:  Pa znate šta, ja sam ovaj malopre rekao, 
stvarno i meni je neprijatno da kažem nešto što se ne sećam. Stvarno se ovaj ne sećam 
da sam razgovarao sa Dragim. Ne znam što bi sad ja oko toga sa njim razgovarao, kad 
je to sve bilo završeno. Ja sam bio opterećen drugim obavezama u gradu i... baš me to 
iskreno ovaj, kad je to sve završeno i prošlo, ko je gde bio, nije ni zanimalo posebno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam vas ovo pitao zato što ste nam malopre 
pomenuli da ste razgovarali sa nekim ljudima koji su bili učesnici iz vaše jedinice oko 
toga, pa sam vas pitao da to nije bio možda i Dragi Vukosavljević? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam. Mislim, možda ako, ako sam s 
nekim razgovarao, možda sam sa njim razgovarao ili sa nekim drugim. Ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li mi možete reći, ako bi ova... 
ovaj vod ili dva odeljenja sobraćajne... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro, da? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... policije bila upotrebljena prilikom evakuacije 
bolnice, ko bi o tome morao biti obavešten u vašoj komandi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa jedino ovaj komandir čete... komandir 
čete, organ bezbednosti, načelnik saobraćajne službe. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se sećate, da li ste možda razgovarali sa 
načelnikom saobraćajne službe o tome?  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne sećam se. Ne mogu sad... Aha, da... 
Nije bio. Ne znam. Ne mogu... Mislio sam na jednog majora koji je bio u Sotinu, on je 
bio saobraćajac, ali on nije bio načelnik saobraćajne službe, već je bio komandant 
bataljona. Ne mogu da se setim. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi, da li grešim ako kažem da 
ste u svim svojim izjavama rekli da ste prvi put na ''Ovčari'' ratne zarobljenike 20. 
jedanaestog zapazili oko 17.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Vi stvarno ovaj, za... za neka me 
vremena i termine vežete. Ja pamtim događaje. Kad sam ih zapazio, zapazio sam 
zarobljenike. Video sam, bilo je to, po mome, pad mraka, negde pred pad mraka. 
Koliko je časova bilo? Mislim, u tom vremenu nije čovek bio opterećen da gleda 
koliko je sati, nego gleda šta može da uradi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa ako vam kažem da smo mi ovde... da mi ovde 
imamo izveštaj hidrometeorološkog zavoda i to je nesporna činjenica između 
Tužilaštva i Odbrane, da mrak u to vreme je u tom rejonu padao nešto pre 17.00 
časova?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa dobro. Ja sam išao iz Sotina. Tu se 
zadržao dok nije pao mrak dok sam bio tu. Mislim da... to je to. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Na sledeće pitanje molim vas da oprezno 
odgovorite, da ne bi morali da idemo na privatnu sednicu. A... a pitanje je: zar vas 
komandant mesta ''Ovčara'' nije pre vašeg dolaska o kome sad govorite, u hangar, 
obavestio da u njegovoj zoni odgovornosti stižu neki vojnici i neki drugi ljudi, i da li 
je bio dužan da to učini? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj... ja ne mogu da... da opet da kažem da 
se setim toga da li me je obavestio. Znam da sam sa njim bio tamo. Ovaj, obavestio 
me je kao pretpostavljenog komandanta formacijskog, da ne govorimo o tada. A 
privremeno tada, on nije bio pod mojom komandom. A ipak me je o... ipak smo bili 
zajedno tamo .  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste bili obavešteni pre nego što ste stigli u 
sumrak, kako kažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da nisam bio obavešten. 
... Izbrisano po nalogu Pretresnog veća ... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Niste bili obazrivi u pogledu imena sad. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Ali dobro. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Izvinjavam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi kažete da ste se na ''Ovčari'' zadržali oko 30 
minuta i da ste nakon toga žurili na redovno referisanje u komandu Operativne grupe 
Jug, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja... ovaj, sam bio sigurno 30 minuta. Ne 
znam ni ja tačno. Oko 30 minuta. Da li je to pet minuta više ili 10, ne znam. Ali, bio 
sam tu. Bilo je vreme, trebalo je da se ide na referisanje u komandno mesto u 
Negoslavce. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Imajući ovo u vidu, to bi značilo da ste vi u 
komandu Operativne grupe u Negoslavcima mogli da dođete nešto pre 18.00 časova, 
kada je sastanak već bio pri kraju, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa oko 16.00 do17.00 časova. Ja sam 
zakasnio na sastanak, zbog situacije koja je tamo bila. To sam juče opisao i mislim da 
nema potrebe da ovo ponovo objašnjavam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, svakako. Ali da li sam u pravu ako kažem da 
vi iz nekog razloga ne govorite tačno ovaj tajming kada ste otišli na ''Ovčaru'' 20. 
jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kako? Kada sam...? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste otišli na ''Ovčaru'' 20. jedanaestog 1991. 
godine. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da ne govorite tačno vreme iz nekog razloga? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne govorim tačno vreme. Ja nisam  gledao 
tada na sat da vidim kol'ko je sati, nego sam odma' išao tamo da vidim o čemu se radi.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa ja mislim da ste vi na ''Ovčaru'' došli mnogo 
ranije no što navodite ovde da je to bilo u sumrak. I o tome se jedan svedok ovde 
izjašnjavao - da vas je video negde oko 14.00 časova - da ste bili ispred hangara?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. To...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, to može da bude samo da sam prošao 
pored njega, po mome sećanju, da sam prošao pored njega i produžio napred za Sotin. 
  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Taj svedok čak kaže da ste vi tada pokušavali da 
zaštitite zatvorenike od špalira, dakle u to vreme, i da je tamo video i potpukovnika 
Panića u tom trenutku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam zarobljenike štitio od onog momenta 
kada sam ih video, i sve dok nisu ušli u hangar, štitio sam ih sa tim navedenim 
čovekom i njegovom grupom vojnika. Učinili smo sve da se spreči maltretiranje, tuča 
do ulaska u špalir. Ne znam kol'ko je sati bilo. Nisam video Panića. A posle sam... 
Čitao sam izjavu Panića da je bio i da je on mene video. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da nam kažete gde ste 
čitali tu izjavu potpukovnika Miodraga Panića?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: U nekim novinama, kažem, sa svedočenja, 
ovaj... sam... ovaj, ovaj, čitao. A i drugo, Panić mi je rekao sam lično ovaj, kad smo se 
susreli u Vojnom sudu. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio da nam se sada pokaže dokazni predmet  371? 
To je operativni dnevnik 80. motorizovane brigade. Ako možemo da vidimo upis za 
20. jedanaesti u 16.00 časova. Za moje uvažene kolege, to je strana 11. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću... 
 
ADVOKAT VASIĆ: Aha, evo sad ćemo to dobiti na ekranu. Molio bih da se uveća 
ovaj donji deo, jer je to poslednji upis na ovoj strani operativnog dnevnika? Hvala 
vam. Odlično. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, je l' vidite ovo gde piše 
16.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I da li tu piše: ''Komandant brigade... '' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''...traži da se odrede smene starešina... '' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''...radi čuvanja zarobljenih ZNG i mupovaca. Za 
to je angažovana četa vojne policije i oficiri komande brigade''.  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To je od kada? Od 20. je l'? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. To je 20. jedanaesti u 16.00 časova, a to 
možemo i da proverimo, ako malo spustimo ovu stranicu. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa dobro. Vidim ja ovde. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vidite ovaj upis? To tu piše, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Želim da, da ovo ovaj, ne da 
prokomentarišem - da objasnim. Rekao sam da vremena, ovaj, ne govorim tačno 
vreme, jer se svega toga čovek ne može setiti. Nisam ja tražio... ovaj, ovo je sad 
proizvoljno upisano od čoveka koji je to vodio, i on je to nekako tako i zabeležio. Ali 
nije tako bilo. Ja sam tražio pomoć – da se uputi starešina sa vojnicima za zaštitu 
zarobljenika ovaj, iz bolnice koji su došli u hangar. Dakle, ovo je upisano, i to ne 
mora... to ne mora... ne mora da bude tačno. To i nije... i nije tako, sigurno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Prvo mi recite, da li nam vi to tvrdite da su vaši 
ratni dokumenti netačni, vaše jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne radi se sad o tome. Radi se o stavci 
jednoj, ovaj... u kojoj se ovde, ovaj... Uglavnom, cilj je isti – zaštita zarobljenika i 
ovaj, i ljudi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li vi... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Formulacija nije unešena kako treba.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Budite ljubazni pa mi recite, da li načelnik štaba 
komande 80. motorizovane brigade vodi računa i kontroliše upise u ratni operativni 
dnevnik te jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Treba da vodi računa i oko toga 
kontroliše. Ne mora stalno. Obično to vodi jedan čovek. To znamo iz iskustva. Da se 
jednom operativcu koji to radi, koji beleži dokumente, događaje i ostalo. Ne mora. To 
je upisano ovako proizvoljno. Ali mislim, svima je jasno o čemu se radi. Tražio sam 
pomoć, to sam juče rekao, da dođe starešina ili grupa starešina sa vojnicima da 



 

 

pomognu kod zaštite zarobljenika prilikom njihovog ulaska u hangar. I normalno, 
zaštita ovog čoveka i njegovih, i sebe, i njegovih vojnika, čija je komanda bila u 
neposrednoj blizini. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: E sada mi prvo odgovorite, da li taj čovek koji u 
vašoj komandi isključivo vodi borbena dokumenta, može da upiše nešto što mu se ne 
kaže? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Upiše on onako kako je to ovaj, razumeo, 
shvatio. To je bio jedan priučen čovek, pretpostavljam, koji je mogao biti rezervni 
starešina. Neko mu je rekao uopšteno – to i to, i niko mu ne kaže detalje ovaj, kako će 
da upiše. Nego mu kaže jednostavno: ''Ima ta radnja se dešava na ''Ovčari''. 
Komandant traži da se odrede... '' Ovaj, on je pisao  ''...odrede smene starešina''. Šta će 
meni tamo starešine kad nismo ovaj, nikakav zadatak imali? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To ćemo kasnije... s time se baviti. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Znači... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A sada... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:.. formulacija ovoga je netačna, mislim. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja želim samo da vas pitam da li je taj priučeni 
čovek o kome govorite bio direktor jednog preduzeća u Kragujevcu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Priučen za ove stvari vojne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A sad ću da vas pitam da li je vaš načelnik štaba, 
potpukovnik Danilović, kontrolisao ova dokumenta? Vi to dobro znate? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ovaj, u načelu treba da kontroliše. Ne 
mora da kontroliše svaku stavku. To se prepusti čoveku koji to vodi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi to malopre tvrdili da je taj čovek, koji 
je bio komandant mesta bio ugrožen na svom komandnom mestu u 16.00 časova 
popodne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, sigurno da je bio. Pojavila se 
nepoznata naoružana veća grupa ljudi u njegovoj neposrednoj blizini. Čovek nije znao 
ko su oni, šta su, odakle su. Svi nose oružje, bahato se ponašaju. On je bio sa 
dvojicom, trojicom starešina, možda toliko i vojnika. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Od njega smo ovde čuli koliko je starešina i 
vojnika imao. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to vas neću pitati. Ali ću vas pitati da li ste vi 
mišljenja da je ovakva jedna jedinica u svojoj zaštiti mogla da upotrebi protivavionske 
mitraljeze kalibra 20 milimetara protiv žive sile? Kao... vi ste oficir. Znači, možete mi 
odgovoriti na ovo pitanje?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa kako može da upotrebi ovaj, u cilju 
zaštite protivavionski mitraljez ovaj, protiv žive sile? Oni imaju isto kod sebe 
automatsko oružje i ovde... i kako može upotrebiti oružje protiv ljudi koje ne poznaje, 
a još ga niko ne napada? Ali čovek preduzima mere da se zaštiti... i traži da se zaštiti. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, on po vašim rečima, još uvek nije bio 
ugrožen?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: On je bio zabrinut za bezbednost svoje 
komande i svojih ljudi. Pa ne mora da bude ugrožen ako ga neko ubije, onda kaže da 
je bio ugrožen. Čovek preduzima mere pre da se zaštiti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je u tom trenutku u hangaru jedinica čete 
vojne policije 80. motorizovane brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da nije. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li nam možete reći gde je? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Gde je? Ja mislim da je negde ona na 
povratku od Sremske Mitrovice prema Negoslavcima, ili je u Negoslavcima. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kažete po povratku iz Sremske Mitrovice. Pa 
nećete mi valjda reći da četa vojne policije iz Sremske Mitrovice putuje ceo dan da bi 
stigla do Negoslavaca?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa zavisi kada je tamo predala ove... kad su 
tamo predati zarobljenici, odnosno Mitnička grupa. Ona može da bude... da ostane 
tamo ceo dan, ako se to nije predalo na vreme. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ako se grupa predala 19. jedanaestog u 15.30, 
da li je vod... četa vojne policije 80. brigade već davno trebala biti u Negoslavcima 
20. jedanaestog u 16.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: E sad, to je drugo pitanje da li je trebala ili 
nije trebala, da li su imali problema u putu ovamo ili nisu – to je druga stvar. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste vi uopšte kao komandant brigade znali 
gde vam je četa vojne policije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kada? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: 20. jedanaestog 1991. godine u 16.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Video sam da... da... ovaj... deo vojnika, za 
celu jedinicu nisam video tada ni Vezmarovića ni... ovde. Znao sam da su  išli neki u 
Sremsku Mitrovicu. Video sam neke posle u ''Ovčari''. Zapravo, imao sam neke 
pokazatelje da su tu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Moram ovo da pojasnim. Dakle, da li ste imali 
saznanja da su tu u Negoslavcima ili da su negde na putu, u Sremskoj Mitrovici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam imao tačna saznanja. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kako ste onda tražili da se upotrebi jedinica za 
koju niste imali saznanja gde je? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kad sam tražio da se upotrebi jedinica? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: U operativnom dnevniku 20. jedanaestog u 16.00 
časova stoji da ste tražili da se upotrebi četa vojne policije i oficiri komande brigade... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam vam malopre... 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... bez obzira... samo da završim... bez obzira da li 
je to u svrhu obezbeđenja, kako ovde piše, ili u svrhu zaštite, kako vi tvrdite?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali je nesporno da ste tražili, odnosno odredili 
upotrebu čete vojne policije. Je l' to tačno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam vam rekao da ova formulacija od 
16.00 časova ne stoji i da nije takva. Ovde starešina koji je vodio nije vodio kako 
treba. Ja sam tražio pomoć starešina i vojnika za pomoć zarobljenicima, ne znajući 
gde je četa vojne policije i ostalo. Nikakve druge oficire ja nisam tražio. Da se uputi 
starešina sa... jedan do dva starešine sa grupom vojnika da se zaštite zarobljenici. Ja 
nisam znao za četu vojne policije... da je ona tu. Ja sam smatrao da je ona negde na 
putu od Mitrovice do... do Negoslavaca. Gde je bila u tom trenutku, tačno ne znam. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, hteo bih samo da kažem da bar u verziji na 
engleskom jeziku postoje dve rečenice u tom unosu. Prva pominje ''zahtev 
komandanta''. Izgleda da se u drugoj rečenici navodi šta je oko toga učinjeno, a ne da 
se radilo o zahtevu komandira vojne policije i drugih kojima je trebalo dodeliti 
zadatak. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, mislim da nije tako na našem jeziku. Jer u prvom 
delu je zadatak, to ste potpuno u pravu – ''obezbeđenje'', u drugom, drugom delu kaže: 
''Za to je odgovoran''. Znači, neko se oglašava odgovornim za izvršenje zadatka, 
odnosno ''angažovan'', pardon, ''angažovana četa vojne policije i oficiri komande 
brigade''. Dakle, to je u toj jednoj rečenici. U prvom delu je zadatak, a u drugom ko to 
izvršava po naređenju, i to je sve u sklopu jedne rečenice u dva dela zapravo. Čini mi 
se. 
 
SUDIJA PARKER: Hteo sam da ukažem na to da bar onako kako to stoji na 
engleskom jeziku, da se radi o dve rečenice. Prva je zahtev, a druga je šta je oko toga 
urađeno. Ako je to nešto drugačije na vašem jeziku, onda treba proveriti prevod. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, evo gledam. U engleskom imamo prevod koji se 
sastoji od dve rečenice, a u verziji koja je na BHS-u, to je jedna rečenica, i ima zarez. 
 
SUDIJA PARKER: Koliko sam vas shvatio, čak i onako kako ste vi preveli, ne stoji 
da je komandant brigade zatražio vojnu policiju, da od vojne policije i oficira 
komande brigade preuzmu, odnosno obave taj zadatak. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, na početku ove rečenice piše da je komandant 
brigade to tražio. A u ovoj koloni 4, koja je odmah do ovog upisa, znači možete videti 
paralelno, piše koliko ja vidim ''potpukovnik Vojinović'' - da je naredio upis ove 
informacije. Sad ćemo pitati svedoka da li je to tako.   
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne naređujem ja upis ove, ovaj... ove 
informacije. To čovek koji to vodi i prati, on je tu ovaj, napisao da sam ja tražio ovu 
ovaj, pomoć. I... Dakle, ova formulacija ovoga izveštaja ne stoji. To tvrdim, jer ja 
nisam tražio nikakvu četu vojne policije. Nisam ni znao gde je, što vi kažete, tačno, 
nego sam tražio starešine i vojnike. Ne sve starešine. Dvojicu starešina, tačno znam i 
grupu vojnika da se odredi ovde. I zbog toga što Vezmarović nije bio tu, došao je 



 

 

kapetan Vukić sa grupom vojnika iz komande stana, iz čete veze, i ostalima; i ja sam 
ga uputio, to sam juče rekao, da se javi majoru Vukašinoviću, ako mu treba bilo kakav 
zadatak, ili bilo kakva pomoć. Vukašinović ga je, ovaj, odbio, rekao mu da za njega 
nema zadatak nikakav, i da može da se vrati u Negoslavce, što je Vukić uradio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li nam možete reći, na koji način ste uputili 
ovaj zahtev komandi vaše brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Rekao sam. Da li telefonom, da li 
sam negde otišao... neko otišao lično, da li iz komande ovoga... da, pošto smo rekli, i 
njegove komande da je neko javio, ne znam to sad kako. Ali uglavnom, došao je 
podatak do dežurnog operativnog u komandi brigade. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako je to bilo telefonom, odakle ste telefonirali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Mož' da bude iz komandno-
štabnih kola jer u... u... u... u autu komandanta brigade nemaju sva – doduše, ima ovaj, 
radio telefon. Može biti i telefonom. Ali ne tvrdim. Od nekud sam se javio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sa kojim ste sve jedinicama imali vezu ovim 
telefonom koji pominjete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa uglavnom, trebao bi da imam sa svima... 
sa svima jedinicama... sa potčinjenim komandama. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ako vam kažem da je gospodin Vezmarović 
rekao da je njegova jedinica vojne policije bila na ''Ovčari'' i bez njegovog prisustva, i 
da je on kasnije došao... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... šta vi možete nama da kažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam vam rekao da je tu bilo i vojnika u 
belim opasačima i tako dalje, i drugi vojnici iz sastava komande stana, čete veze i 
tako dalje. Ne tvrdim da još neko nije bio. Bilo je tu vojnika u belim opasačima, koje 
sam ja imao sa sobom u... u vozilu. Ne znam kod... da li je neko bio. Na kraju krajeva, 
tamo je bilo još i drugih vojnika ovaj, sa belim opasačima. Ja ne znam koji su bili. Ja 
sam rekao jedanputa, ja sam u ovu jedinicu došao vrlo kasno. Te sam ljude prvi put 
sreo. Ja nisam mogao ni da sam hteo i želeo, a što je bio red, da ih sve upoznam 
pojedinačno. Nisam starešine stigao da upoznam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koji je zadatak imala ova jedinica za koju ste 
tražili da dođe na ''Ovčaru''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da pruži pomoć majoru Vukašinoviću u 
zaštiti zarobljenika. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je major Vukašinović od vas, kao od 
starešine višeg ranga, tražio pomoć? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A zašto ste onda naredili da dođe jedinica čak iz 
Negoslavaca, iz komande vaše brigade - da mu pruže pomoć? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Zato što ja nisam video do tada još 
Vukašinovića u hangaru. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ako niste videli Vukašinovića u hangaru, kako 
je... kako ste onda mogli tražiti pomoć za njega? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja nisam tražio pomoć još. Ja sam tražio 
pomoć za zaštitu komande, zaštitu ovaj... za zaštitu komande, za zaštitu ovaj...  
sopstvenu, za zaštitu zarobljenika. A tek kad sam ušao unutra, video sam 
Vukašinovića. Pomoć još nije stigla odmah. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, vi ste tražili pomoć pre nego što ste ušli u 
hangar? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Odmah čim sam video situaciju pred 
hangarom - šta se sve čini, šta se sve radi, ovaj, sa mnom je došao navedeni čovek sa 
svojom grupom vojnika i starešina, i tu smo započeli raditi i ostali ovde. Dok svi nisu 
ušli u... ovaj, zarobljenici u hangar, ja u hangar nisam ušao. Možda je to trajalo 20, 30 
minuta, ne znam ni ja kol'ko. Tek onda kad sam ušao, ja sam se iznenadio - da sam 
video Vukašinovića u sredini. U međuvremenu je došao Vukić, kapetan, koga sam ja 
uputio na Vukašinovića - da mu se obrati ako mu treba neka pomoć, ili ako ima neki 
zadatak za njega. Čovek se obratio, ovaj mu rekao: ''Nemam nikakav zadatak za tebe''. 
Čovek se ponovo obratio, pitao: ''Je l' možemo da budemo slobodni?'' Ovaj mu je 
odgovorio: ''Vi ste slobodni, idite u Negoslavce''. Čovek pokupio svoje vojnike i 
vratio se u Negoslavce. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zašto niste grupu vojnika iz vaše komande poslali 
da pomognu komandantu mesta, nego majoru Vukašinoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Zato što je major Vukašinović bio najstariji 
starešina tamo i što je bio iz pretpostavljene komande, i što je on rukovodio sa tim 
zarobljenicima, pošto ih je on doveo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi majora Vukašinovića pitali da li mu je 
potrebna neka pomoć? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam ga pitao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A zašto ga niste pitali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Zato što je pomoć stigla. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ko je komandovao ovom jedinicom koja je stigla? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovom što je stigla? Ovaj... kapetan, rezervni 
kapetan Vukić, ne mogu da se setim imena. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi prisutni bili kada je ta jedinica stigla? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ja mislim da sam bio još tu, i ja sam 
ga upozorio i uputio na Vukašinovića. I onda sam ja otišao na komandno mesto kod 
tada pukovnika Mrkšića.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste dakle vi komandovali ovom jedinicom, 
pošto ste bili u hongaru... u hangaru imali najviši čin? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja sam odma' otišao kad sam ovog 
starešinu uputio na Vukašinovića da mu se obrati. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi zapravo trebali drugačije da postupite, 
ako je takva situacija bila? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Uradio sam sve što jedan tada 
profesionalni oficir može da radi. Pojavila se naoružana grupa ljudi, nama nepoznato 
je ovaj, odakle su i ko su, sa nepoznatim namerama i njihovim, ne znam, da kažem - 
zadacima. Preduzeo sam mere da se zaštite... prvo, spostvenu zaštitu: svoju, 
potčinjenu komandu i zarobljenike. Mislim da bi to svaki oficir u tom momentu 
uradio... bez obzira što nisam znao ko je unutra u hangaru, o kome se radi i to.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Po ovome što mi sada kažete meni izgleda da ste 
vi tražili da ova jedinica dođe da zaštiti i pomogne vama i komandantu mesta, a ne 
majoru Vukašinoviću. Rekli ste da treba da zaštite...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: I zaštiti... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... samo trenutak da završim, pa ćete vi. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... da zaštite vas, komandu mesta i ratne 
zarobljenike, je l' tako?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zašto vi, kao najviši oficir, niste preuzeli 
komandu u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja nisam imao nikakva saznanja o tome ko 
su ti ljudi. Ja sam bio najviši oficir, ali ovaj, po činu. Ali u komandi je bio oficir iz 
pretpostavljene komande - organ bezbednosti. Ne razumem kako to ovaj... ne... ne... 
ne shvatate, koji je te ljude doveo, koji je te ljude doveo i imao zadatak da... otišao po 
njih i doveo ih tu. On je dobio zadatak od nekog drugog svog starešine, ne od mene. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vi ste procenili, kažete da 
je ugrožena vaša bezbednost, bezbednost komandnog mesta u zoni vaše komandne 
odgovornosti, koju smo ovde već raspravili. Vi kao komandant mesta i rejona Ovčara, 
Grabovo, Jakubovac ste morali preuzeti komandu i sve mere da zaštitite one elemente 
koji su bili ugroženi, ako je to tako kao što vi kažete, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam rekao da su ljudi bili ugroženi: 
zarobljenici ovaj, komanda moja i ja. Ne go... ne govorim redosled. Dakle, svi smo 
bili ugroženi, znači: i zarobljenici, i ja, i moja komanda. Te zarobljenike je doveo 
major Vukašinović iz moje pretpostavljene komande. Ja ne znam odakle, po... po 
nekom zadatku. Ja, šta imam ja sada njemu... da, da ja komandujem, kad ne znam šta 
je... ovaj, zadatak da se radi sa tim zarobljenicima: ko ih je doveo, kome se predaju i 
ostalo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste li vi njega pitali odakle su zarobljenici, ko ih 
je doveo, kome se predaju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pitao sam ga. Pitao sam ga odakle su ovi 
zarobljenici. Tada sam video ljude različito obuvene, odevene. Neko u belom mantilu, 
neko u kapi, neko polugo... kombinovano uglavnom. I tad sam video prvi put. Pitao 
sam te... majora Vukašinovića: ''Vukašinoviću, odakle su ovo ljudi, ko je ovo?'' Kaže: 
''Iz bolnice zarobljenici.'' I ništa više.  
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A dakle, nije tačno da niste znali ko su, odakle 
su... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa on mi rekao... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... i šta su? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:..pa on mi je rekao, kad sam ušao unutra, da 
su iz bolnice. Nisam znao do tada. Nisam znao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi kao komandant mesta imali ovlašćenje 
da preduzmete sve radnje koje vam daje zakon i naređenje koje smo ovde pročitali o 
vašem imenovanju za komandanta mesta? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja nisam mogao i imao nadležnost da 
uzmem čoveku zarobljenike, koji sprovodi jedan zadatak iz pretpostavljene komande. 
Ja sam... o tome sam odma' izvestio pretpostavljenog komandanta. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste to odmah izvestili pretpostavljenog 
komandanta? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kada je... kada su zarobljenici ušli u hangar, 
kada sam ih zaštitio koliko sam mogao, ovaj... kada je došla ovaj... pomoć iz komande 
brigade na čelu sa Vukićem, i kada sam ušao unutra i video Vukašinovića, i on mi 
objasnio o kome se radi i odakle su ti ljudi - ja sam onda, pošto je dovedena grupa 
vojnika, ne znam, 15, 20 smatrao: to je čovek iz pretpostavljene komande, ima svoj 
zadatak. Ja sam mu ponudio pomoć, koju je on odbio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kog ste onda komandanta odmah izvestili? 
Majora Vukašinovića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Pukovnika Mrkšića. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa uveče kad sam krenuo, posle toga kada je 
Vukić došao i kad sam Vukiću dao zadatak da se javi Vukašinoviću. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja bih zamolio za instrukciju. Ja mislim da je 
vreme za pauzu? 
 
SUDIJA PARKER: Hvala, gospodine Vasiću. Dozvolio sam da nastavite jer sam 
video da se radi o nečem bitnom. Sada prekidamo i nastavljamo u 13.30 časova. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Dobar dan. Sudija Parker ne može da zaseda 
sa nama danas posle podne, pa ćemo sudija Thelin i ja danas voditi raspravu u skladu 
sa Pravilnikom (Rules of Procedure and Evidence). Gospodine Vasiću, Izvolite. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala najlepše, časni Sude. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, pre pauze smo razgovarali 
o jedinicama koje su došle, po vašem pozivu, u hangar na ''Ovčari''. Vi ste nam rekli 



 

 

da niste znali gde se tada nalazi četa vojne policije 80. brigade, i da je unos u ratni 
dnevnik od 20. jedanaestog u 16.00 časova pogrešan?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Netačan, da. Neprecizan. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je pomenuti komandant mesta 
u svom svedočenju na stranici 7707, red 11, rekao da ste vi bili sa dva oficira, vojna 
policajca u vozilu kada ste došli iz Sotina, i da ste ubrzo pozvali vojnu policiju iz 
Negoslavaca da dođe i osigura zatvorenike, da li bi rekli da i on greši? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam tražio pomoć i bio sam, tačno je to, 
sa dva policajca u vozilu. Došao je Vukić, nije došao Vezmarović. Vukiću sam dao 
zadatak. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovo što sam vam ja predočio ima zapravo dve 
bitne tačke. Jedna je – upotreba vojne policije, to ste sad rekli - da ste rekli Vukiću da 
nije došao Vezmarović. A druga je – da je namena ove jedinice bila da osigura 
zatvorenike. Da li je to tačno?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Koja jedinice, prvo da vidimo? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Te za koju... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Što je vodio Vukić, kapetan. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Te jedinice koju ste pozvali, koju je po vašim 
rečima doveo kapetan Vukić? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da zaštiti komandu, mene i zarobljenike 
prilikom ulaska u hangar. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako sam ja dobro razumeo, ova jedinica je stigla 
pošto su svi zarobljenici ušli u hangar? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa sad toga detalja se 100 posto ne sećam, 
ali mislim da je bilo ovaj, ulaženje u hangar pri kraju. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi tom prilikom pozvali još neku jedinicu 
koja je vama bila pretpočinjena, ili ste samo pozvali komandu 80.brigade? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da sam komandu brigade samo 
pozvao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći zašto kapetan Vezmarović 
nije došao? Zar to nije prevashodni posao vojne policije i komandira čete vojne 
policije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa valjda... prvo, Vezmarović nije bio tu u to 
vreme. Ja sam mislio da nije bio tu. I sada da tvrdim drugo... Ovaj, ja sam se odlučio 
da dođe Vukić, zato što on nije bio tu. I to je moja odluka.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A gde je bio kapetan Vezmarović? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne znam, negde je bio na putu od 
Mitrovice do Negoslavaca. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam ja kažem da je kapetan Vezmarović 19. 
jedanaestog 1991. godine bio u Sremskoj Mitrovici, a ne 20. jedanaestog, kada se ovo 
događa, da li onda možete zaključiti da ovo što mi kažete nije logično? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa 20. ujutro su, ovaj, odvedeni zarobljenici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete reći koji su zarobljenici odve... 
od... o... odvedeni.... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: I sa Mitničke...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... dvadesetog? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...Mitnička jedinica. Ja mislim... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Da li možemo da pogledamo dokazni predmet 371? Molio bih 
ako možemo dobiti upis za 19. jedanaesti u 12.00 časova. Za moje uvažene kolege, to 
je na stranici 9. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, da li vidite šta piše u ovom 
unosu 19. jedanaestog u 12.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu dobro da pročitam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja ću vam pročitati. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''Obavešteni smo da je doneta odluka da se 
zarobljeni pripadnici ZNG-a prebace u Sremsku Mitrovicu...'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''....potpukovnik Danilović oslobođen obaveza na 
obezbeđenju pripadnika MUP-a i ZNG-a u rejonu Ovčara''. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je ovaj unos tačan ili ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovo je od 19. Odnosi se na Mitničku grupu, 
je l' da? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovo je unos od 19. u 12.00 časova. Radi se o 
ratnim zarobljenicima koji su tada bili u rejonu ''Ovčare'' i koje je očigledno 
obezbeđivala vaša jedinica, jer to piše u vašem operativnom dnevniku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa dobro, ja kol'ko sad znam, zarobljenici 
ovi iz bolnice su bili dvadesetoga.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, ovi zarobljenici iz bolnice su bili dvadesetoga. 
S tim se možemo složiti. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ništa, Rade Danilović je bio. To se 
odnosi na Mitničku grupu. Bio je tamo sa njima i to je radio.       
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li vidite datum i vreme kada je ova grupa 
prebačena u Sremsku Mitrovicu? Unos je 19. jedanaesti u 12.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da se prebace u Sremsku Mitrovicu, je l' 
to? 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je to tačan un... unos? Da li se sećate da je to 
tako bilo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam da je ovaj, to tačno. Znam da su 
zarobljenici iz Mitničke jedinice prebačeni, da su predati i da su vraćeni. Ne znam 
događaj... detalj je taj ... 100 posto vreme tačno. Formulacija ovoga ne znam da li je 
ovaj, prava, samo znam za radnju, da su oni odvezeni i predati na vreme.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I komandir čete vojne policije, kapetan 
Vezmarović je otišao s njima 19. jedanaestog u prepodnevnim časovima da preda 
spisak u Sremsku Mitrovicu, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam ko je otišao da preda spisak. To 
mi nije poznato. Znam da je spisak bio napravljen i da je sigurno odnešen. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, vi nam tvrdite sada da ne znate ko je pravio 
spisak i ko ga je odneo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Znam da je napravljen, otkucan, to sam 
video, i da je odnet.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Prvo mi recite, gde ste videli da je napravljen i 
otkucan? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam video taj spisak na stolu negde u 
komandi kod mene za pripadnike Mitničke grupe. Znam pod brojem 1 je bio glavni 
njihov, kako kažu, ''zapovjednik Karaula Pilip''. Pilip, da. I posle toga su ređani svi 
brojevi. Mislim, negde do 90.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Da li se sećate kada ste videli ovaj spisak na 
vašem stolu u vašoj komandi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Uveče. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kog datuma uveče? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim kad su oni otišli 19. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li znate ko je dostavio vama ovaj spisak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne bih sa sigurnošću mogao tvrditi. Mislim, 
pretpostavka nije prava, tako da... Uglavnom, spisak je napravljen, dat mi je, ja sam 
ga video i onako iz radoznalosti pročitao sam imena od prvog do poslednjeg. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li znate ko je bio zadužen za pravljenje ovog 
spiska? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa rekao sam malopre da ne znam ko je bio 
zadužen za njega.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A vi ste nam rekli da je jedinica vaše vojne 
policije pratila konvoj do Sremske Mitrovice i predala zarobljenike nekome... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... a sad nam kažete da vi ne znate ni ko je bio... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... zadužen da napravi spisak... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... ni ko je odneo spisak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam i nije mi bilo bitno uopšte ko je 
spisak pravio. Bitno je da je spisak napravljen, da je predat, kao i što mi je bitno da su 
zarobljenici predati... i da nije bilo nikakvih problema. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ko vam je bio odgovoran kao komandantu 
brigade za popis i predaju ratnih zarobljenika drugoj jedinici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne mogu da se setim toga. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je vaš načelnik bezbednosti Dragi 
Vukosavljević bio prisutan odlasku Mitničke grupe 19. jedanaestog oko podne, kako 
to piše u operativnom dnevniku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne sećam se toga da je bio. Verovatno je 
bio angažovan oko toga, a da li je on bio prisutan, da li je išao sa njima, ne... ne... ne 
mogu da se setim toga. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se možete složiti sa mnom da kapetan 
Vezmarović nikako nije mogao biti 20. jedanaestog u Sremskoj Mitrovici, kao što vi 
to tvrdite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Onda je bio na nekom drugom 
zadatku. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: On se vama, kao komandantu i dežurnom oficiru 
vaše komande nije javljao kad ide na neki zadatak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije se meni nikad lično javljao. On se 
javljao dežurnom operativnom organu bezbednosti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete... možete objasniti kako u slučaju 
vanrednih događaja, kako bi se komanda vaše brigade štitila, ako vi ne znate gde je 
komandir čete vojne policije koja obezbeđuje vaše komandno mesto? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, komandno mesto ne obezbeđuje samo 
četa vojne policije. Dobro, ona je nosilac bila toga. Bile su tu i druge jedinice. Kružno 
obezbeđenje je bilo postavljeno za celu komandu brigade i za sve jedinice koje su 
bile. One su imale, jedinice vojne policije, svoje mesto, svoj pravac obezbeđenja, kao 
i druge jedinice. Sve same za sebe u jednom...  u sklopu jedne celine. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li grešim ako kažem da je četa vojne policije 
smeštena... bila smeštena dve kuće daleko od komandnog mesta gde ste vi bili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Dve ili tri, ali bila je blizu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je kapetan Vezmarović svakog dana u više 
navrata svraćao u komandu, na komandno mesto gde ste vi bili, kada je prolazio do 
mesta gde je on bio smešten? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Znate šta, kapetan Vezmarović je najviše 
kontaktirao sa organom bezbednosti. I zadaci koji su rešavani, išli su preko organa 
bezbednosti. Neki možda preko drugog organa ili starešine. Sa mnom je najmanje 
kontaktirao. Ne kažem da ja njega nisam video nekada. A šta bi ja onda radio tamo, 
kad bi samo čekao da neko naiđe: da ga vidim, da ga pitam i to? On je radio svoj 
posao, tamo bio dobro, sa organom bezbednosti stalno bio na... na liniji, na vezi. 
Zadatke su izvršavali, tako da ja nisam imao ni problema ni potrebe da se angažujem 
u tom. Šta bi ja radio kao komandant brigade ako bi se angažovao samo oko jedne 
jedinice? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da. Ali moram da vam predočim da vaš načelnik 
štaba tvrdi da ste samo vi komandovali četom vojne policije? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne može tako. Nisu tako ni pravila 
predviđena i ostalo. Ovde u nekim slučajevima može da bude... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle predviđa - ne načelnik štaba, nego načelnik 
bezbednosti?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, načelnik bezbednosti. U nekim ovaj, 
slučajevima može da bude. Ali uglavnom, zadatak i sve koje je dobijala četa vojne 
policije, nikad nije dobila od mene direktno... može biti u nekim slučajevima, ne... ne 
znam, ne verujem, ne sećam se. Ali uglavnom, ti su zadaci išli preko organa 
bezbednosti, eventualno načelnika štaba.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam ovde da ste, a povodom ovog upisa 
u operativni dnevnik od 20. jedanaestog u 16.00 časova, u kojem se traži dolazak 
snaga na ''Ovčaru'', da ste molili da dođu jedinice radi, kažete, zaštite. Da li nam 
možete objasniti kako vi, kao komandant jedinice, kao komandant mesta i tog rejona, 
ste molili da dođu jedinice, ili ste ipak jedino mogli da naredite, a ne da molite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro, ja sam ovaj, obavestio i tražio, a 
traženje moje za njih predstavlja naređenje da dođu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sad mi je jasno. Hvala. Da li nam možete reći, 
kada ste ušli u hangar, da li ste tamo videli da je postavljen neki kanap, konopac? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, jesam video jedan ovaj, kanap je 
postavljen od ulaska u hangar pa skroz na drugi kraj hangara, i na taj način 
zarobljenici su bili kol'ko - tol'ko odvojeni od pripadnika ovaj, Teritorijalne odbrane. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste videli ovaj kanap, da li ste tada videli i 
pripadnike čete vojne policije vaše brigade u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne sećam se. Video sam neke ljude sa 
belim opasačima. Ne znam koji su bili, tako da... ne znam da li su bili iz te čete.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li je tu bio kapetan Vezmarović? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam da sam ja video njega tamo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam ja kažem da je kapetan Vezmarović 
svedočio da je on postavio taj kanap u hangaru, i da je on ratne zarobljenike smestio u 
jedan deo hangara, da li to znači da bi kapetan Vezmarović morao biti tu, ako je tu bio 
i kanap? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ako je... Mislim, kanap ne mora da postavi 
Vezmarović, ali ako on kaže da ga je postavio, onda je to tako. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se slažete sa mnom ako kažem da nije 
moguće da ste videli kanap u hangaru, a da niste videli kapetana Vezmarovića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne slažem se sa tim, jer je u hangaru bila 
velika gužva, veliki ovaj... s ove strane broj ljudi ovaj, neprestano kretanje i ostalo. Ja 
se nisam po hangaru ni... ni kretao, ni šetao.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali po svojoj funkciji, kapetan Vezmarović je 
morao rukovoditi obezbeđenjem, jer je on komandir čete vojne policije i morao vam 
je prići kao komandantu brigade i komandantu mesta. Zar to nije tako? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, prvo, tamo je najstariji bio major 
Vukašinović. Ako je trebalo da priđe nekome, onda je trebao njemu da priđe, jer je on 
iz pretpostavljene komande, a znao je da je organ bezbednosti. I to je bilo normalno 
da se njemu obrati. Drugo, tamo ja nisam bio komandant mesta, niti je moja jedinica 
bila i moj starešina komandant mesta. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar se ovaj objekat ne nalazi u rejonu Ovčara, 
Grabovo, Jakubovac? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, nalazi se.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar ovde nismo pročitali naređenje kojim ste vi 
određeni za komandanta mesta na ovom prostoru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, jeste. Ali sam vam objasnio da... da 
nije tu bio trenutno moj starešina komandant mesta Ovčara. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, vi ostajete kod tvrdnje da niste videli 
kapetana Vezmarovića u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne sećam se da sam ga video.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da ste videli pripadnike Teritorijalne 
odbrane? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ispred i u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se slažete sa mojom tvrdnjom da ste vi u 
svojim ranijim svedočenjima više puta ponovili da je njih ukupno bilo oko 30, što 
ispred, što u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ja ovaj, tu tvrdnju ne mogu ni da 
potvrdim ni da demantujem. Mislim, posle kad sam video da ih je možda bilo i više, 
ali ja nisam brojao da li je to bilo 30, 40 ili ne znam tačno. Uglavnom, svi su bili 
naoružani automatskim oružjem. Poneki su imali pištolje i neke druge, druge vrste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da su imali automatsko oružje. Mislite na 
automatske puške? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa automatske puške ovaj, i poluautomatske, 
uglavnom puške različitih ovaj... ra... različite namene. Ne različite namene, nego 
mislim - nisu istovetne, nisu sve bile iste. Bilo je tu i lovačkog naoružanja i... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sad bih pokušao da vas podsetim na to šta ste o 
broju ovih pripadnika ranije svedočili, mada se taj broj sad mnogo ne razlikuje od 
ovoga što vi kažete. Znači, u izjavi koju ste dali organima bezbednosti 12. prvog 
1998. godine. To je u ovom vašem setu.  
 
ADVOKAT VASIĆ: To je broj stranice 0218-8336. A za moje uvažene kolege to je 
broj stranice L009-6424. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste li našli, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam našao, ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To je izjava znači... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Imam od...od ispred sebe od... od Gojovića. 
Je l' to je prva? Druga je to, je l'? Ne, ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da se ne bi mučili... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... ja ću zamoliti sudskog poslužitelja pošto je 
ovako vrlo kratko ono čime ćemo se baviti. E, na toj prvoj strani gospodine 
Vojnoviću. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, vidim. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vidite na kraju drugog pasusa kaže: ''Među njima 
sam prepoznao Stanka Vujanovića, Miroljuba Vujovića i izvesno lice koga su po 
nadimku zvali Đetić''. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''Koliko se sećam, njih je ukupno bilo 20 do 30''. 
Je l' tako piše? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, ovaj, to sam rekao, ali bilo ih je 
više. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko više? Do 40 ste rekli danas? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, da, tako ja mislim da je bilo. Znate, niko 
nije to nekad brojao. Oni nisu stajali na mestu da... da se postrojavaju, nego... Bilo ih 
je sigurno više. Ja sad ne mogu tačno da odredim broj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... jer... jer sad kada imam tu sliku ispred 
sebe, mislim da ih je bilo više. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Hvala vam. Više nam neće biti potrebna 
ova izjava. Rekli ste nam da su bili ugroženi komanda mesta, vi lično i zarobljenici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Od 40, hajde, od 30 do 40 pripadnika TO, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je jedinica od 15 do 20 ljudi, koji pripadaju 
vojnoj policiji ili bilo kojoj drugoj jedinici, dovoljna da se sa jedinicom komande 
mesta koja se tamo nalazi, odupre ovom broju pripadnika TO? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mi prvo tamo nismo došli da se sa njima 
borimo, niti da se međusobno obračunavamo sa njima. Nismo uopšte imali nameru 
takvu. Mi smo došli da pomognemo da se ti ljudi zaštite. A sad, šta bi bilo, obzirom 
na njihovu agresivnost, ovih teritorijalaca i ostalih ovamo, bolje da to... ovaj, da do 
toga nije došlo, nego da... nego da smo mogli sprečavati. Mislim da u odnosu na 
njihovo ponašanje, tih pripadnika Teritorijalne odbrane, da ovi vojnici nisu u stanju 
bili da to urade.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste nama ovde danas rekli da je Vukić došao sa 
15 do 20... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... vojnika? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pored toga, čuli smo i od kapetana Vezmarovića 
da su tamo bili pripadnici čete vojne policije. Koliko je to ukupno bilo ljudi... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:.. 80. brigade... samo da završim... u toku tog dana, 
a nakon toga što ste ih vi pozvali na farmi na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. Ovaj, može se da kaže da je bilo oko 
četrdesetak ljudi ovaj, sa policijom, što kaže Vezmarović, i ovim koji su došli. 
Međutim, imajte na umu da su se ovi vratili brzo u... u Negoslavce, Vukićevi, da 
tako... da tako kažem. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovom broju takođe moramo dodati vojnike koji su 
bili pod komandom komandanta mesta, da napomenem... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. Dobro. Da. Tu su bila dva, tri 
vojnika. To nikakva nije bila snaga da... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mogu da vas podsetim da ste samo vi dobili 
tri vojnika za ispomoć i uspostavljanje reda u hangaru, a da je sa komandantom mesta 
bilo još tri vojnika najmanje, a sigurno je bilo još vojnika na obezbeđenju komande 
mesta ''Ovčara''?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne znam koliko je bilo vojnika sa 
mnom. Bila su sigurno dva. Kol'ko je bilo sa komandantom mesta tačno... Ja 
napominjem – mi nismo došli tamo da se... da se borimo. Mi smo došli te ljude da 
zaštitimo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste vi uopšte toga dana od komandanta 
mesta ''Ovčara'' tražili neke vojnike iz njegove jedinice da vam pomognu da napravite 
red u hangaru? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa on nije ni imao neke vojnike. Onih što je 
ovaj, vojnika koliko ih je imao, on je te vojnike mislim i doveo tamo. Oni su bili sa 
nama u... u radu i funkciji u... uspostavljanja nekog reda i mira i zaštite zarobljenika.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznat rezervni starešina sa imenom 
Jovan Novković? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: On je bio pomoćnik je l' tako, komandanta za 
moral? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je ovaj starešina predvodio grupu vojnika 
koja je vama data da se sprovede red u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ovaj, Novkovića sam video. Kol'ko je tu 
vojnika sa njim bilo ovaj, ne znam. Znam i rekao sam da je neki ovaj, kanap ovaj, bio 
već uspostavljen, ona... od kraja do kraja ''Ovčare'' i drugo, to sam rekao i potvrdio, 
njega sam video i on je bio tamo. On je bio pomoćnik, kako sam rekao, navedenog 
komandanta.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste tada videli tamo da je neko od tih 
vojnika koje je on predvodio ili on lično pravio nekakav popis ratnih zarobljenika u 
hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, video sam jedan sto i da jedno 
uniformisano lice sedi bez kape. Nije imalo činove. Mislim da je bio ovaj, vojnik ili 
vojni obveznik ili rezervista, a ne znam kako se zove, da je započeo neki spisak da 
pravi. Nisam ovaj, prilazio... pitao sam i tako... niti sam ga šta pitao, ali sam video da 
tamo sedi i da nešto ovaj, piše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi naredili da se sačini ovaj spisak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. On je već ovaj, bio započet kad sam ja 
ušao u hangar. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li imate saznanja ko je naredio da se...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...sačini ovaj spisak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam. Pa mogu da, da... pa nije da se 
pretpostavlja, ovaj, možda je komandant mesta ovaj, probao da se... da se sastavi ili 
ostalo, ali nisam siguran. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Iz ovog što mi vi sada kažete, proizilazi da je, da 
su ovi dakle vojnici bili u hangaru pre nego što ste vi tamo ušli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Pa znate šta, tamo je bilo vojnika koji su 
ulazili, gledali iz radoznalosti, vraćali se. Sad, da li je jedan vojnik ušao, pa se vratio, 
mislim da... u ovom primeru nije ni bitno. Ali ovaj, bitno je da je neko počeo tamo da 
to piše, što sam ja video. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa upravo sam hteo da vam kažem da ćete se sa 
mnom složiti da ovaj vojnik nije bio unutra iz radoznalosti. On je bio tamo na 
zadatku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Neko mu je rekao da... Ja ne znam odakle su 
našli papir i tako dalje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Šta biste rekli ako vam kažem da neki svedoci 
tvrde da je ovaj spisak završio na vašem stolu, koji ste već pominjali ovde, u komandi 
vaše brigade ujutru, 21. jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, sa sigurnošću tvrdim da taj spisak 
nikad nije kod mene došao, a moguće je da je ono pomešano sa spiskom Mitničke 
grupe, koji je bio na mom stolu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je komandant mesta koga 
spominjemo... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... ovde pred časnim Sudom rekao da je on lično 
naredio da se taj spisak dostavi na vaš sto... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... šta biste vi rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne bi ništa rekao. Kažem da za to ne znam. 
Znam za spisak da je od Mitničke grupe otkucan kod mene i stavljen na sto. I ja sam 
ga pročitao od... od jedan broj do 90.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste nakon događaja na ''Ovčari'', dakle posle 
21. jedanaestog tražili od jedinice ili komande vaše brigade da vam pronađe i dostavi 
taj spisak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Jer nismo ni bili zaduženi za te ljude, za 
njihovo obezbeđenje, nismo znali koliko ih je došlo, koliko ih je pušteno, to sam posle 
čitao, tako da... ja nisam imao ni nameru ni želju da se mešam u... u ovaj, posao 
čoveka koji je bio.... otišao i doveo te zarobljenike.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja bih pre rekao da ste vi znali koliko ih je bilo, jer 
su vojnici upravo iz vaše jedinice pravili spisak, kao što ste nam rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, niko nije znao sa sigurnošću koliko je 
tih ljudi bilo. Uglavnom ovaj, nagađanja su bila proizvoljna, netačna. Ali, uglavnom, 
uvek se kretala brojka od 150  do 200, ne znam ni tol'ko.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste ikada sa komandantom mesta, znate o 
kome govorimo, razgovarali o spisku koji ste videli da je tamo pravljen? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, jesam razgovarao, jer sam to ovaj, ja 
isto negde pratio da je on to ovaj rekao, i isto sam mu odgovorio kao sada vama. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, vi hoćete... vi tvrdite da taj spisak nije 
došao do komande mesta i da je... do vaše komande, i da je zapravo završio na 
komandi mesta, u ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne, ne. Ovaj... ne tvrdim da nije došao 
do komande, ali do mene i... i do moga stola, da sam ga ja video, tvrdim to - da ga ja 



 

 

nisam video. Da li ga je neko stavio pa uzeo... sve su sad varijante i nagađanja koja 
ovde nisu bitna.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako sam vas dobro razumeo gospodine, vi ste 
rekli da je kapetan Vukić došao sam sa vojnicima na ''Ovčaru'', dakle bez drugih 
oficira? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, mislim da je... da je došao, posle sam 
ovaj, slušao i čitao od Vukića izjavu da je došao sa Dačićem. Dačić nije imao zadatak. 
Vukić je bio komandir. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, njih dvojica su bili jedini oficiri koji su 
došli sa tim vojnicima. Zar nije bilo još oficira u komandi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, oni su dobili... oni su dobili zadatak od 
nekoga i oni su upućeni. Ovaj, ja kol'ko vidim u to vreme od akt... u komandi od 
aktivnih starešina možda jedino da je bio major Janković. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Da li... Juče ste pričali o ponašanju 
pripadnika Teritorijalne odbrane prema zarobljenicima kada ste ih videli ispred 
hangara?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste kako ste intervenisali i šta se tu dešavalo. 
Da li se možete složiti sa mnom da su oni, ti pripadnici Teritorijalne odbrane, nakon 
vašeg upozorenja, ipak prestali da maltretiraju zatvorenike u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisu u potpunosti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Šta znači ''Nisu u potpunosti''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa bilo je... vređanja, psovanja, posle 
odvajanja od kanapa, pretnji. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali nije bilo fizičkog maltertiranja, ako razumem 
dobro? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj... ja... ja... ja mislim da nije bilo 
fizičkog maltretiranja posle. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste u razgovoru sa istražiteljima Tužilaštva 
naveli da ste čuli da je kapetan Vezmarović uspostavio red u hangaru, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Za moje uvažene kolege to je tačka 35 izjave svedoka. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste to čuli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja mislim posle postavljanja tog kanapa i 
ovaj, nekog izvesnog vremena koje je prošlo, koje je bilo potrebno da se stvori red. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nakon postavljanja ovog kanapa i stvaranja reda, 
vi ste otišli iz hangara smatrajući da će sve biti u redu, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Bio sam ubeđen. Video sam da je to 
ovaj, sad to odvojeno. Tu je bio sada, opet mislim, skoro nezgodno mi je da ga stalno 
spominjem, major Vukašinović, ovaj... ostao je sa njima, sa jednom grupom, ja ne 



 

 

mogu kazati ovaj, jesu li to bili oficiri ili vojnici koji su bili oko njega, ali uglavnom 
nisu bili naši vojnici, iz mojeg sastava. Osećao sam se sigurno i da će sve to proteći 
normalno, u redu, i da će se verovatno postupak ponoviti kao sa Mitničkom grupom. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Upravo ovakva situacija koju sad opisujete je i 
razlog što ste vi mogli da izvedete jedan bračni par hrvatske nacionalnosti i da ovom 
gospodinu omogućite da ode u bolnicu u Sotin, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja se sad, ovaj... ovaj... ovaj... ne sećam... 
ovaj, tačno toga ovaj... bra... ovaj, imena i prezimena i da li su oni bili bračni par. Bio 
je jedan čovek bolestan i jedna žena. Ovaj... mi smo ih uputili da... da otiđu u 
bolnicu... dobro, u našu zdravstvenu stanicu, koja je bila u to vreme u Sotinu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste kako ste rekli, otišli... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, ja ne znam da li su čak preveženi 
od... od... ovaj, od naše strane do... do zdravstvene stanice da im se pruži pomoć. 
Mislim ovaj, osetio sam potrebu... video sam da su ljudi iscrpljeni, da baš... da su 
bolesni. I mislim da sam postupio sasvim, ne korektno, nego ispravno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste nakon odlaska iz hangara, rekli ste, otišli na 
redovno referisanje u komandu Operativne grupe Jug u Negoslavce, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tamo ste mogli biti nešto pre 18.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne znam... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Išli ste na sastanak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...od 18.00 do 19.00, da. To sam juče 
objasnio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako prihvatimo vašu tvrdnju, a ne onu koja je 
upisana u operativni dnevnik, da ste vi tamo bili u 17.00 časova, na ''Ovčari'', da ste 
30 minuta proveli tamo... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... onda ste vi oko 18.00 časova morali biti u 
Negoslavcima, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam na sastanak u Negoslavcima 
zakasnio, i on je počeo pre mog dolaska. Mislim ovaj, neću da se vežem, ni vreme, ni 
odlazak, ni povratak, ali ja sam na sastanak zakasnio zbog događaja na ''Ovčari''.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tvrdnja Odbrane je da sastanci u Negoslavcima 
počinju od 17.00 časova, jer se u 18.00 sastavlja redovni borbeni izveštaj. Naša je 
tvrdnja da vi jeste zakasnili i da ste došli na sastanak i da ste se izvinili, da ste rekli da 
ste zakasnili jer ste bili lično angažovani u sprovođenju reda u hangaru, ali da je to 
bilo negde pre 18.00 časova? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja kažem... Zaista je mislim ovaj, 
nezahvalno govoriti tačne termine, datume i... Noć je bila, to znam. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali ako ste proveli 30 minuta u hangaru, možete 
se sa mnom složiti da vam nije trebalo pola sata da stignete od ''Ovčare'' do 
Negoslavaca, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mogu se složiti. Ne znam da li sam se u 
međuvremenu navratio do komande brigade, da vidim da li ima tamo nekih problema. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako ste se vratili u komandu brigade, da li ste 
tamo videli kapetana Vezmarovića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. On nije bio u komandi brigade. 
On je bio u drugom... bio, malopre smo rekli ovaj... dve, tri kuće dalje od nas. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A zašto bi svraćali u komandu brigade, kada ste sa 
komandom brigade imali radio vezu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da vidim da li ima neke informacije 
povodom događaja, šta se drugo dešava.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako ste kasnili na sastanak, zar ih niste mogli 
pozvati telefonom iz komandno-štabnih kola? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Pa zašto? Išao sam direktno. Ne mogu to 
objasniti preko, preko ovaj telefona, kad mi je to na dohvat ruke. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa zato što ste nam rekli da ste kasnili na sastanak 
pretpostavljene komande? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Kasnio sam iz razloga zbog kojeg sam 
naveo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I zato niste imali vremena da svraćate do svoje 
komande i da tu gubite dodatno vreme, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja, ja sam rekao da sam možda svratio  kod 
komande... u komandu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ja vas pitam, da li je logično da svraćate u 
komandu i da gubite vreme kad već kasnite na sastanak? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije logično. Situacija je bila ozbiljna. Ovaj, 
logično mi je. Situacija je bila ozbiljna. Hteo sam da vidim da l' ima nekih drugih 
naređenja, pismenih uputstava povodom događaja. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kažete ''Situacija je bila ozbiljna''. I vi ste u ovoj 
ozbiljnoj situaciji požurili da stignete do komande pretpostavljene jedinice da se 
raspitate o situaciji ili meni tvrdite suprotno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam sad kako ste vi razumeli. Ja sam 
se svratio, ako sam se svratio u komandu brigade, da vidim da li u komandi brigade, u 
Operativnoj sali ima nekih novih saznanja povodom događaja, i uopšte nekih novih 
saznanja povodom situacije na ''Ovčari''. Da li je neko nešto čuo bilo kojom linijom. O 
tom događaju nije bilo nikakvih saznanja.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar nova saznanja ne bi trebali najpre da očekujete 
na redovnom referisanju u komandi pretpostavljene jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mora. Može da bude hitni izveštaj 
telefonom: javiti se, tražiti gde je Vojnović, gde je komandant, da dođe ovamo i sve. 



 

 

Ja sam smatrao, i sad držim da je opravdano što sam se tamo zadržao, i u ''Ovčari'' i u 
komandi, pa da idem dalje na... da se... ovaj, na komandno mesto.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ko vas je to mogao zvati telefonom i tražiti 
komandanta? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mogao me tražiti komandant ovaj, 
Operativne grupe. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kod koga ste upravo kasnili na sastanak, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Možda je vama ovo logično, meni nije. No, preći 
ćemo dalje. Da li je tačno da ste u vašim izjavama rekli da ste se... na pitanje mog 
uvaženog kolege, rekli da ste se vrlo kratko zadržali na sastanku, koji je predstavljao 
redovno referisanje u komandi Operativne grupe, jer je sastanak bio pri kraju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Sastanak je bio pri kraju. Ovaj, ne znam 
kol'ko sad cenite, kol'ko je to vreme kratko? Jeste, bio sam. Pri kraju je stvarno 
sastanak bio. Ja čim sam ušao, kako ste sami rekli, izvinuo sam se i izvestio 
komandanta o situaciji koju sam video. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam upravo vas hteo da pitam šta je to kratko: 
pet minuta, deset minuta, 15 minuta, 20 minuta? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa znate šta, ovaj, ja ne mogu sada da kažem 
da li je to pet minuta, 20 minuta. Ali bilo je jedno vreme sigurno, gde sam ja bio tamo 
prisutan.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste kratko?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa kratko.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ste tada ušli u operativnu salu i u 
nekoliko rečenica izvestili Mrkšića da je bilo problema na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Je... jeste.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I kažete da vam je Mrkšić rekao ljutito: ''Nemoj to 
da mi pričaš''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. ''Nemoj o tome da mi pričaš''. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vaš izveštaj koji ste tada rekli Mrkšiću je bio 
vezan za stanje koje ste ostavili kada ste otišli iz hangara na ''Ovčari'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako dobro sam vas pratio, na moje pitanje ste 
odgovorili da se situacija sanirala, i vi ste to rekli pukovniku Mrkšiću: da je bilo 
problema, da su zarobljenici udarani, a da se dolaskom ovih jedinica situacija sanirala, 
je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa nije se potpuno sanirala. Ljudi su bili tu i 
dalje su pretili ovaj, teritorijalci. Niko ne zna njihove reakcije ovaj, ali su bili odvojeni 
od ovaj, od zarobljenika - teritorijalci. Bio sam siguran u to. To sam juče rekao. I ne 
znam sad stalno ovaj, oko istog se okrećemo. Tu je ostao organ bezbednosti iz 



 

 

Operativne grupe Jug, koji je neki zadatak imao, ja ne znam koji. To je za mene bila 
sasvim dovoljna sigurnost da će ta situacija biti skroz pod kontrolom, bez ikakvih 
problema.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to ste rekli pukovniku Mrkšiću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj za... da sam video Vukašinovića, da.
  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne. Ovo što ste nam sada rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam to rekao njemu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A što mu to niste rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: A što mu nisam rekao? Ja sam mu rekao što 
je trebalo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ovo što ste sada nama izgovorili mislite da nije 
trebalo da mu se kaže? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: I na kraju krajeva, tu su bile sve starešine 
druge prisutne. Ja sam rekao da sam video na ''Ovčari'' tu i tu situaciju, i drugo ništa.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ja vas pitam, da li ste ovo 
što ste nama sada rekli u prethodnoj situaciji - da su ratni zarobljenici odvojeni 
vojnicima od Teritorijalne odbrane, dakle, pod obezbeđenjem, da li ste to rekli 
pukovniku Mrkšiću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja vas pitam: Zašto mu to niste rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Možda smo posle ovaj, o tome 
pričali, kad smo izašli napolje ispred ove zgrade. Da li sam mu rekao ne znam. Ne 
želim nešto da kažem što nisam siguran. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali vi ste lično se potrudili da se uspostavi red. I 
ovakvu informaciju, da su napokon ratni zarobljenici odvojeni od Teritorijalne 
odbrane, da je stavljen kanap, ste morali reći? Niste mu mogli prećutati. Je l' se 
slažete sa mnom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne znam. Možda sam mu i rekao ali 
ovaj, mislim da je najbitnije to da sam ga upoznao šta je u ''Ovčari'' bilo i šta se 
dešava.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tako je. Rekli ste šta je bilo i šta se dešava. Ja vas 
zato i pitam. Čuli smo da je bilo napada na ratne zarobljenike, a dešava se, kada vi 
dolaz... odlazite iz hangara i dolazite u komandu, da je uspostavljen neki red, jer su 
oni odvojeni od Teritorijalne odbrane, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je tada pukovnik Mrkšić mogao reći vama, a 
i drugim organima komande samo sledeće reči: ''Nemojte to da... nemoj to da mi 
pričaš. Preduzmi mere iz svoje nadležnosti sa jedinicama koje imaš na raspolaganju. 
A ako to nije dovoljno, odobravam upotrebu i jedinice iz sastava prve čete vojne 
policije oklopnih transportera po... preko načelnika štaba Operativne grupe''? 



 

 

 
TUŽILAC MOORE: Izvinjavam se. Način na koji je formulisano ovo pitanje ''Da li 
je možda pukovnik Mrkšić rekao...'' – sugeriše da je to tek mogućnost. Ako moj 
uvaženi kolega tvrdi da je to upravo ono što mu je Mrkšić rekao, onda to tako 
nedvosmisleno treba da se kaže, ili bilo šta drugo što je Mrkšić nesumnjivo  rekao. Ne 
sme se to ovako hipotetički formulisati.  
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja sam čuo šta je svedok rekao na pitanje mog uvaženog 
kolege. Ja samo proveravam da li je svedok čuo još nešto. Ja ću se izjasniti u skladu 
sa Pravilom 90h o mojim tvrdnjama, ali ovo je bio deo glavnog ispitivanja gospodina 
Moorea.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I zato ja to pitam u okviru unakrsnog ispitivanja – 
da li je svedok tako nešto čuo, a... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nisam to čuo ja. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vi ste tog dana pod svojom 
komandom imali na raspolaganju jedinice koje su brojale više stotina ljudi i oklopna 
borbena sredstva u rejonu Ovčara, Grabovo, Jakubovac, zar ne?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar nije bilo logično da vas komandant ukori što 
ova sredstva niste iskoristili, ako mu niste rekli da je situacija sređena u hangaru? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa nije tako, gospodine Vasiću. Ja jesam 
imao sredstva i snage. Ali ne znam, vi nećete nikako da razumete da mi sa ovim 
zadatkom nismo imali ništa. Mi ovaj zadatak nismo realizovali. Ovaj zadatak je 
trebalo da se izvede bez nas, bez našeg znanja. A što se to desilo tako - da sam ja 
slučajno naišao, to je drugo. Te sve jedinice nisu bile namenjene ni za šta. Borbena 
dejstva su prestala. Borbi nije bilo. Ja ne znam šta sad vi od mene tražite da ja kažem: 
''Trebao da upotrebim tenkove za...  za ljude koji nisu naoružani?''  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ko nije naoružan, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa zarobljenici.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada sam ja vas pitao, odnosno rekao da ste 
trebali da upotrebite tenkove... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa kažete mi... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... za zarobljenike? Ja sam rekao za one koji 
ugrožavaju bezbednost komandnog mesta i objekta koji se nalazi u zoni tog 
komandnog mesta?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa imali su starešinu iz Operativne grupe 
Jug koji je sa njima komandovao i koji ih je tu doveo. I on je trebao da napravi red i 
mir tu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste li vi videli da on tu komanduje ? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa jesam, kad je on glavni tu, najstariji 
starešina. Pa nismo ih mi doveli tu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Niste gospodine Vojnoviću, ali u vašem ratnom 
dnevniku piše kakav je vaš zadatak bio, iako vi kažete da s tim niste bili upoznati?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ljudi su dovedeni tu, organizovano 
dovedeni, nisu došli sami. Određen je starešina koji ih je doveo, i on za njih odgovara. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, da li ćete se složiti sa 
mnom da vi nikada pre vašeg saslušanja pred Specijalnim sudom niste pomenuli da je 
na komandno mesto Operativne grupe Jug sa vama došao vaš načelnik bezbednosti 
Dragi Vukosavljević? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ja sam izjavio da se ne sećam da je bio 
sa mnom Dragi Vukosavljević, a da Dragog pozna'm kao ovaj, jednog vrlo, vrlo 
dobrog, vrednog oficira, i verujem što je on rekao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mogu da prihvatim da mu verujete na reč. Ali gde 
ste vi čuli šta je on rekao? Da li nam možete reći? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislite na komandno mesto Operativne 
grupe Jug? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne, mislim na Dragog Vukosavljevića, kad vam je 
rekao da je on bio na ko... na komandnom mestu Operativne grupe Jug i kada ste vi 
prihvatili ovo, a to očigledno nije bilo pre 2003. godine, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. On je došao na komandno mesto 
Operativne grupe Jug i tamo čekao da me izvesti.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ja vas pitam... Sad ste nam 
rekli da ste vi ovo izneli na osnovu tvrdnji koje je izneo Dragi Vukosavljević, za koje 
ste vi saznali i vi mu verujete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Verujem mu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja vas pitam kada ste to saznali šta je Dragi 
Vukasiljević... Vukosavljević izjavljivao i pred kojim organom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam pred kojim organom, ni pred kojim 
sudom ovaj, ali verujem da je Dragi to izjavio, i ja mu verujem.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Prihvatam da mu vi verujete. A da li ste tu 
njegovu izjavu čuli od njega direktno, ili ste to pročitali opet u... na internetu ili u... u 
listu ''Dnevnik'' ili... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...ili ste dobili njegovu izjavu jednostavno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa... 
 
prevodioci: Molimo govornike da se ne preklapaju i da prave kratke pauze između 
pitanja i odgovora. 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne znam da li sam to preko interneta 
saznao ili preko izveštaja nekoga, ili... 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I vi ste, s obzirom da poznajete Dragija 
Vukosavljevića, prihvatili njegovu priču u celosti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi se te priče inače ne sećate. To ste nam rekli 
sada?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Pričam... sećam se kad je došao u... Da. 
Kad je došao u... ovaj, na Mitnicu. Ali kad je došao... na Operativnu grupu Jug, a kad 
je došao, kako... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ne znate?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Hvala vam. Da li ste u svojoj izjavi 
istražnom sudiji Specijalonog suda Alimpiću rekli da je... Mrkšić rekao da ima drugih 
obaveza i da ništa drugo nije naredio u vezi sa situacijom na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, on nije rekao meni. To je rekao Dragom 
Vukosavljeviću, a meni je rekao: ''Nemoj o tome da mi pričaš'' i ništa mi nije drugo 
rekao.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, ovaj deo koji sam ja citirao je zapravo ono 
što ste vi čuli od Dragog Vukosavljevića, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to se nalazi u toj njegovoj izjavi koju ste 
pročitali, odnosno tom... toj informaciji koju ste dobili o njegovom svedočenju, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam sad da li sam to ovaj, zapazio. 
Čitao sam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, ima tu jedna stvar koja me brine, a to je način na 
koji je formulisano jedno pitanje. Trebalo mi je malo vremena da to proverim. Moj 
uvaženi kolega je čini mi se sugerisao da ovaj svedok nikada nije spomenuo da je 
Dragi Vukosavljević bio sa njim na sastanku u Mrkšićevoj komandi. Međutim, mi 
smo pogledali novosadski transkript i to ne odgovara načinu na koji je formulisano 
pitanje, ne znam da li moj uvaženi kolega to zna. Naravno, mi moramo da pratimo 
dva dokumenta u isto vreme. To nije lako pratiti. Međutim, izgleda da je situacija 
takva, i čini mi se da je došlo do nenamernog pogrešnog zavođenja svedoka. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, cenim što me moj uvaženi kolega podseća i 
ispravlja. No, ja moram da naglasim da sam ja u mom pitanju rekao da svedok nikad 
nije pre davanja svojih izjava pred Specijalnim sudom ovo pomenuo. A transkript koji 
pominje moj uvaženi kolega Moore, koji je dat u Novom Sadu je upravo transkript iz 
svedočenja ovog svedoka pred Specijalnim sudom, tako da mislim da nisam bio 
nekorektan kada sam ovo pitanje postavio svedoku.  



 

 

 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Vasiću, da li imamo to u tom 
transkriptu koji ste nam dali, u folderu koji ste vi dostavili? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Svakako, u tom folderu postoji izjava istražnom sudiji 
Okružnog suda u Novom Sadu. To je izjava od 21. jedanaestog 2003. godine, a ja sam 
svedoku predočio dakle one izjave koje je davao pre 2003. godine. Za to sam ga pitao.  
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Htela bih da vam predložim da oprezno 
nastavite i imate na umu zapažanje gospodina Moorea. Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Svakako, časni Sude. Hvala najlepše. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, da li ste vi tokom 2003. 
godine počeli da kontaktirate sa ostalim akterima događaja na ''Ovčari'', koji su bili 
pripadnici 80. motorizovane brigade? Da li ste se s njima videli, čuli telefonom, 
razgovarali, sretali pre i posle svedočenja pred organima kojima ste davali izjave? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne mogu sad sa sigurnošću tvrditi s 
kim sam se sastao, koga sam video, ovaj, i telefonom, ali sam pratio, ovaj, svedočenja 
koja su davali, ovaj, bilo u Okružnom sudu, ne znam ni ja gde. S nekima sam 
razgovarao, ne znam, ovaj tačno. Mislim da sam jedanput razgovarao... da sam se 
video sa, ovaj, sa Vezmarovićem u Kragujevcu. Ovaj, tamo sam išao, tamo mi je 
ćerka diplomirala na Pravnom fakultetu. Išli smo po... ovaj, tamo na... na završni ispit. 
Tada sam ga i video njega. Ovaj, nismo nešto pričali o tome. Nismo nešto pričali o 
tome. Nismo mislili da može tako nešto ovaj, da... da se dogodi da mi budemo tol'ko, 
ovaj... ovaj, pozivani kao svedoci. Mislili smo da je naša stvar, da je završena još... još 
ovaj, u Okružnom sudu u Novom Sadu. Ali eto, nažalost, nije. Da, i video sam i 
Dragoga, da. Ovaj, isto kao... ovaj, ne znam da l' tog dana. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste li se to u Kragujevcu sreli onako, prosto, 
niste bili na nekom sudu, nego ste ovako... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne, ne. Ja sam išao sa ćerkom. Ona je 
išla na Pravni faklultet, ovaj tamo je... ovaj, kolima smo se vratili, tako da... Nije mi 
bio to ovaj, cilj ovaj... da idem posebno zbog toga. Išao sam zbog ćerke ovaj, kao što 
sam i sa vama razgovarao u Beogradu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Svakako. Vi ste tom prilikom kad ste se sreli tog 
dana sa gospodinom Vezmarovićem i gospodinom Vukosavljevićem pričalli o 
događajima koji su se odigrali na ''Ovčari'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Dragi nije hteo da priča ništa. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste se i ranije sretali sa nekim od ovih 
aktera u prisustvu generala Aleksandra Vasiljevića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Generala Aleksandra Vasiljevića nisam 
video ovaj, nikada ovako izbliza, da bih se sa njim rukovao. A čuo sam ovaj, da je 
razgovarao sa Vezmarovićem. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A sa Vukosavljevićem? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Mislim, to mi nije rekao ni 
Vezmarović, a ne znam ni za... ovaj, za Vukosavljevića da l' je razgovarao.  



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kako ste onda saznali da je razgovarao sa 
Vezmarovićem? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam, ovaj... Ja mislim da je to negde... 
negde pisalo i to sam čuo da je, ovaj, Vasiljević razgovarao sa Vukosa... sa ovaj, 
Vezmarovićem, ja mislim neposredno, to odma' 1992. godine, 1993. godine. Sad, da l' 
je tačno ili nije. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro.Iz ovoga što smo čuli od vas danas, ja 
mogu da zaključim da ste vi aktivno pratili dešavanja na sudovima gde je predmet bila 
''Ovčara''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Uključujući i ovo suđenje ovde, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam, što je normalno da... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste to činili kao i drugi pripadnici 80. 
brigade, da bi našli način da umanjite vaše učešće i ulogu u onome što se dogodilo na 
''Ovčari'' i da iskonstruišete odgovornost pretpostavljene komande za propuste? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, sigurno da nije razlog to, nego sam se 
zaista zanimao ovaj, da vidim stvari kako se odvijale, jer nama mnoge stvari nisu bile 
poznate. Ja za neke stvari, mislim što je teško razumljivo za mene i za ostale, sam 
saznao tek... ovaj, saznao tek na televiziji, na novinama, što je javno objavljivano i 
tako dalje. Čudno mi je da ja to nisam poznavao, a bio sam tamo starešina jedinice, 
tako da jedino iz toga razloga sam pratio te događaje ovde, i saznao mnogo više nego 
što sam znao dok sam bio u Vukovaru i posle Vukovara. Možda 1992., 1993., 1994. 
godine da nisam imao izuzetno male, mala saznanja o ovom događaju koji se desio. 
Moj jedini događaj koji sam pratio tok, što sam video na ''Ovčari'' - mislio sam ovaj, 
da je to dovoljno, da se to zna, da me niko zbog toga neće zvati, da... ali eto, ispalo je 
drugačije.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I vi ste na ovaj način ovim saznanjima, obogatili 
vaše iskaze koje ste davali u sudovima, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vaše saznanje, kako kažete, je bilo... vezano za 
dešavanja na ''Ovčari'' je bilo vrlo skromno. To ste sad... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Vrlo skromno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...vrlo skromno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li mi možete potvrditi da ste juče pred časnim 
Sudom prvi put rekli da vas je pukovnik Mrkšić... da vam je rekao nešto u smislu: 
''Šta tamo radite?'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ma da ste juče rekli da i u to niste potpuno 
sigurni? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ali da li ste to prvi put pomenuli sada? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, ovaj: ''Šta ćeš ti tamo? Šta tamo radiš?'' 
Ovaj, dobro. Ovaj, nisam baš o tome, ovaj... na to obraćao pažnju. Računao sam da je 
sasvim dovoljno to ako ja kažem šta sam video tamo i ovaj, da će sve drugačijim 
tokom krenuti. Međutim, sada vidim da nije tako.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sad vidite da nije tako. Ali ja sam vas pitao da li 
ste prvi put to rekli pred ovim Pretresnim većem? Ranije, u drugim postupcima gde 
ste svedočili, niste to... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... rekli da vam je Mrkšić tako nešto rekao. To vas 
pitam? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Mrkšić mi je rekao tako, a ja nisam to, 
ovaj, govorio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je to Mrkšić rekao u operativnoj sali 
dok ste referisali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, prvu reč, ovaj: ''Ne pričaj mi o tome'' 
je bilo u operativnoj sali. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pitam vas za ovo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: A drugu ovu reč: ''Šta ćeš ti tamo? Šta radiš 
tamo?'' je napolju, kada smo izašli ispred zgrade, gde smo stajali. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam ja kažem da iz operativne sale je Mrkšić 
otišao na jednu stranu, a vi na drugu, da li bi se vi sa mnom složili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, m... može posle toga. Ja sam 
normalno išao u komandu svoju.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da Mrkšić nije sa vama zajedno 
izašao iz komande brigade, da li biste se vi sa mnom složili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Možda nismo zajedno izašli, ali smo zajedno 
ispred komande pričali.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je tu bilo još nekog? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa prolazili su tu okolo starešine. Tu je bilo 
dosta njih.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako vam ja kažem da moj klijent tvrdi da ovako 
vam ništa nikada nije rekao, jer to nije ni u skladu sa upisom u vaš ratni dnevnik od 
19. jedanaestog u 18.00 časova, šta bi vi meni rekli? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja ništa, nemam šta da vam kažem. Ja 
sam vam rekao šta sam ja čuo i to sam vam rekao sad.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi meni tvrdite da je vaš pretpostavljeni starešina 
rekao: ''Šta ćeš ti tamo?'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da.  
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A znate da vam je, da je vašoj jedinici izdato 
naređenje, to ste barem danas čuli, da učestvuje u obezbeđenju ratnih zarobljenika 20. 
jedanaestog. Zar to nije nelogično? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa to je... ovo je... ovo je sasvim druga 
situacija. Ako mislite 20. na Mitničku grupu? Moja jedinica nije dobila naređenje da 
učestvuje u obezbeđenju zarobljenika ovih iz bolnice.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mi smo pročitali izvod iz vašeg ratnog dnevnika 
za 19. jedanaesti u 18. časova. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi s tim niste upoznati, kažete. A ja vam kažem: 
Zar je... nije... zar vam nije nelogično da vas neko pita – šta ćete tamo, a dato je 
naređenje vašoj jedinici? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, mojoj jedinici nije dato naređenje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi to tvrdite na osnovu toga što niste izvršili uvid 
u dokumenta vaše jedinice, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Tvrdim to praktično, jer mojoj jedinici 
nije dato naređenje nikakvo takvo, ni pismeno, ni usmeno. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT:  Gospodine Moore? 
 
TUŽILAC MOORE: Izvinjavam se, ali već sam ranije pomenuo da se nikada nije 
pominjalo naređenje od 19. novembra. Ne postoji takva reč u bilo kom prevodu koji 
sam pogledao, a da bi se pominjalo ''naređenje''. Postoji ''unos'' ali nigde ne stoji 
''naređenje''. Kolega to stalno ponavlja. Ako postoji problem u prevodu, prihvatam to, 
ali za sada to jednostavno ne mogu da pronađem u dva prevoda koja sam pregledao. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Moj časni kolega je bio prisutan kada smo zajedno sa 
svedokom čitali taj unos. Ja ne vidim šta je tu sporno?  
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja sam rekao da to ne mora da stoji da je 
tačno. To je čovek jedan vodio ovde ovaj, i tako je to zapisao. Rekao sam da nisam 
tražio... da sam tražio pomoć da mi se uputi iz brigade da se zaštite zarobljenici. I 
mislim da je to sve isto tačno i jasno. A ne samo što je tačno i jasno, nego se ta radnja 
odigrala. Došao je starešina, doveo ljude i javio se majoru Vukašinoviću - da mu izda 
zadatak, tražio od njega - da li mu treba pomoć. Ovaj je rekao: ''Ne treba''. Čovek se je 
opet obratio i pitao: ako nema za njega zadatak, da ide ili... ili mu ne treba pomoć, da 
se vrati u jedinicu. Rekao mu je: ''Za vas nemam zadatak, idite i vratite se u jedinicu''. 
Ja ne znam sad tu... a može da piše ovde sve. Ali, stvari su se ovako dogodile... i to je 
u praksi potvrđeno. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT:  Pomalo sam zbunjena, jer sam mislila da 
gospodin Moore govori o unosu u dnevnik sa stranice 10, nešto o čemu smo 
razgovarali jutros i o pitanju da li je prevod tačan. Dakle, kako to stoji u engleskom 
tekstu, izgleda da to ne korespondira sa originalom. Možda bi to trebalo da se pojasni. 
Možda bi trebalo da se pročita original, a zatim zamoliti prevodioca da to prevede, da 
vidimo kako to zvuči na engleskom. 
 



 

 

TUŽILAC MOORE: Časni Sude, svedok odgovara vezano za 20. novembar, a ne za 
19. novembar. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, ja bih molio da odemo malo ranije na pauzu, da 
koncipiram skroz pitanje i da nađem ovaj unos, pa da to pročitamo. Mislim da ću neka 
pitanja izbaciti, da će ovo unakrsno ispitivanje trajati nadalje nešto kraće nego što sam 
planirao. Mislim da smo sada sat i 23 minuta u... u toku procesa. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Hvala vam puno, gospodine Vasiću. Mislim 
da je dobar trenutak za jednu raniju pauzu i nadam se da ćemo to rešiti posle pauze. 
Hvala vam. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Vasiću, da li vam je pauza 
pomogla? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Jeste zaista, časni Sude. Ja ću evo prvo ispuniti ono... ono prvo 
što sam obećao, a to je da rešimo ovo pitanje ovog teksta koji je pokrenuo moj 
uvaženi kolega Moore. Ja ću ga pročitati na BHS-u, i to vrlo polako. Mislim da je 
greška zaista u prevodu, al' čućemo.    
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tekst znači unosa za 19. jedanaesti u 18.00 časova 
iz ratnog dnevnika 80. motorizovane brigade glasi: ''U prepodnevnim časovima, 
zatočene ustaše odvežene u zatvor u Sremskoj Mitrovici. Borbe se vode samo u 
rejonu bolnice, gde se očekuje predaja preostalih ostataka ZNG i MUP-a (oko 200), 
pa je naređeno da se bude pripravno oko organizovanja čuvanja zatvorenika''. 
Gospodine Vojnoviću, je l' ovo piše u ovom tekstu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne vidim to ja ovde kod mene. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste li pročitali, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nemate na ekranu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio poslužitelja ako... Sad nemam ni ja. 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Sad nešto imam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Treba nam samo dole upis za 19. u 18.00 časova... 19. 
jedanaesti u 18.00 časova. To je poslednja stranica, odnosno pretposlednja stanica... 
stranica ratnog dnevnika. A to je dokazni predmet ... to je dokazni predmet 375. E... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je l' možete sada da vidite, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kako ste vi rekli da... da... da... da...  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Evo, ponovo ću pročitati... 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...a vi pratite, važi? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: : ''U prepodnevnim časovima...''  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:''...zatvorene ustaše odvezene u zatvor u Sremskoj 
Mitrovici...'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
TUŽILAC MOORE: Da li svedok... a ne, izvinjavam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mogu da nastavim? ''Borbe se vode samo u rejonu 
bolnice, gde se očekuje predaja preostalih ostataka ZNG i MUP-a (oko 200), pa je 
naređeno da se bude pripravan oko organizovanja čuvanja zatvorenika''. Jesam li 
dobro pročitao, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih sada krenuo dalje. Hvala lepo. 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ž... želim ovo da... da... da, ovaj... 
proko... ne da prokomentarišem, nego da objasnim. Mi nismo bili upoznati sa 
nikakvim vođenjem borbenih dejstava u rejonu bolnice. Ovo je za nas bila informacija 
ovaj, i nismo tamo učestvovali, a dobro je bilo napisano da se bude u gotovosti... 
naređeno je da se bude u... kako, u pripravnosti, je l' – za org... oko organizovanja i 
čuvanja zarobljenika. To što je naređeno da bude se u pripravnosti, mi posle ovoga 
zadatak nismo dobili nikakav drugi, da se kaže – sad ajde, treba nekud da ide i šta da 
radi - po tom planu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vi ste meni rekli da za ovaj 
zadatak niste ni čuli, i da ga prvi put vidite ovde, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Prvi put sam čuo da su se vodile 
bolnice... ovaj, borbe oko bolnice i da ima u bolnici zarobljenika. To nismo znali. 
Doduše, to stoji ovde i piše. I to je u redu dokumenat. Znači, da se bude u gotovosti za 
eventualno angažovanje po tom planu. Mi nismo dobili nikakav zadatak za 
angažovanje po ovome planu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vi niste znali, vi niste bili 
upoznati sa ovom naredbom, to se slažemo, jer ste to tvrdili meni kada sam vas pitao, 
je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Gospodine Vojnoviću, vi ste kao komanda 
mesta, imali isključivu vlast na teritoriji Ovčara, Grabovo, Jakubovac i mogli ste 
preduzeti sve neophodne mere da sprečite događaje na ''Ovčari'', da zaštitite svoje 



 

 

jedinice, ukoliko ste procenili da su jedinice ili zarobljenici ugroženi. No vi, nakon što 
je situacija sređena, niste procenili da su ratni zarobljenici ugroženi, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Moje jedinice nisu bile ugrožene. Moje 
jedinice nisu bile ugrožene. Rejon u kome se nalazi... nalaze ratni zarobljenici, za 
njega ja nisam bio nadležan, nego su nadležne bile starešine iz Operativne grupe, koji 
su bili potčinjeni – ovaj, koga ne govorimo, i onaj koji je bio u hangaru. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nešto ''ovaj koga ne govorimo''. Mislite 
na... na ovog koji ima zaštićeno ime? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da, da, da. Da. On je u tom vremenu bio 
potčinjen Operativnoj grupi Jug, kao i starešina koji je bio formacijski sastav 
Operativne grupe Jug. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam vama predočavao, to ne... neću ponovo da 
vam predočavam. O tome smo već razgovarali. Ja upravo i kažem da je komandant 
mesta ''Ovčara'' s jedne strane, i vi kao komandant mesta u rejonu Ovčara, Jakubovac, 
Grabovo, zapravo snosite odgovornost za ono... za tragediju koja se desila u hangaru 
na ''Ovčari'' i vi s toga ovde pokušavate sve vreme da odgovornost... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... izbegnete, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, gospodine Vasiću. Ovo je bila zona 
odgovornosti Operativne grupe Jug, u kome su nadležne starešine, ovaj koji je bio 
tamo, što mu ne spominjemo ime, i njihov organ koji je bio unutra, u samoj ''Ovčari''. 
Ta zona je bila ranije dodeljena meni. Ali dovođenjem ovih ljudi i ovog starešine, i 
postavljanjem ovog starešine tu, nad kojim ja nikakvu nemam nadležnost, i nad kojim 
ja nisam imao pravo naređivanja, ne mogu  biti oni... ne mogu ja biti odgovoran za tu 
zonu odgovornosti. Ako dozvolite da objasnim? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. To je vaše objašnjenje? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne, nije. Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A imate još? Izvolite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. To vam je isto kao kad vi idete ulicom 
pored zida, pa prebacite eksplozivnu napravu u moje dvorište, a onda kažete: ''E nije 
kriv onaj što je bacio, nego onaj što nije uspeo da je u'vati i nekoga spasi''. Evo, tako 
je to sa zonom odgovornosti. Ona je meni bila dodeljena, ali je posle oduzeta 
dolaskom ovih starešina. I ja je nisam mogao kontrolisati. Da bi neko ušao u moju 
zonu odgovornosti, ne može da uđe bez odobrenja pretpostavljenog starešine, 
odnosno komandanta. A taj koji je ušao u zonu odgovornosti, što vi kažete ovde, 
mora, ako je hteo da poštuje zonu odgovornosti, morao je da se zaustavi kod 
navedenog starešine i da mu kaže da ide sa tom grupom ljudi po naređenju toga i toga 
- da će biti tu. U protivnom, on je bio iz pretpostavljene komande, i imao je pravo da 
uđe bez našeg znanja i bez našeg odobrenja. Ali u tom slučaju, on prihvata sav rizik i 
odgovornost na sebe. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, koliko... kako ja tumačim 
Pravila službe oružanih snaga i ono što smo govorili o komandi mesta, svaki oficir 
koji se tamo nađe, privremeno se mora povinovati odlukama koje donese komandant 



 

 

mesta, i to jasno piše. I čak je komandant mesta dužan da ga upozori na odluke koje 
važe u toj zoni odgovornosti, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne. Taj koji je ulazio u zonu 
odgovornosti, mora da se javi. Ne može da uđe u zonu odgovornosti bez znanja i bez 
odobrenja. To su propisi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Upravo.  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Prema tome, taj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa to i kažem... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Prema tome... Izvinjavam se. Prema tome, 
taj koji je vodio tu kolonu i ekipu, morao je da se zaustavi i da kaže nekom ili meni po 
nekom da javi: ''Slušaj, mi ulazimo tamo. Radi se o tome i tome, ti sa ovim nemaš 
nikakvih obaveza, ali stavljamo ti samo do znanja da znaš, da ne bi ispao neki 
problem, da ne bi došlo do međusobnog pucanja u tome''. Prema tome, on 
preuzima rizik za to što je to uradio tako. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kada komandant mesta... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Meni... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...sretne... samo momenat, da vam postavim 
pitanje. Komandant mesta je dužan da kada zatekne nekog oficira koji je privremeno 
u njegovom mestu, da ga upozori na pravila ponašanja koja je doneo komandant 
mesta u skladu sa svojim ovlašćenjima, je l' to tako? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja vam to objašnjavam – da taj što je išao, 
trebao je... morao je da se zaustavi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je... je... jeste li... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: On je morao da se zaustavi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Samo trenutak, molim vas. Jeste li vi tome oficiru 
o kome govorite izneli pravila bezbednosti obezbeđenja lica i imovine, koja ste doneli 
u okviru svoje zone odgovornosti na... kao komandant mesta? Jeste li ili niste?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam. Što? On je sam svoje imao... svoj 
zadatak je dobio i on je to čet... dečko sprovodio.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste kao komandant mesta bili dužni da mu to 
saopštite? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ja nisam komandant mesta bio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vi hoćete da mi kažete da ste pismenim 
naređenjem postavljeni za komandanta mesta, a da ste faktičkim nekim aktom, kako 
vi tvrdite, prestali to da budete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Navedenog ovaj, mesta - ja nisam bio 
komandant. A ako govorite o toj zoni, malopre sam objasnio... ovaj, objasnio: ona je 
data, ali je oduzeta. Pojavom ovih ljudi i ovog starešine i ovog koji je bio tamo, ja 
nisam mogao tu zonu više da kontrolišem, taj deo zone.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja sam vas... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nisam imao pravo da ih kontrolišem.  



 

 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Upravo sam vas to pitao. Vi ste pismenim 
naređenjem postavljeni za komandanta mesta u zoni Jakubovac, Ovčara, Grabovo. Vi 
meni sada tvrdite da ste nekim aktom nekog starešine, fizičkim aktom, prestali da 
budete komandant mesta u Ovčari? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je l' to hoćete da mi kažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Pa... Prvo, nisam ni ja postavljen ovaj... 
ovaj... ovaj... postavljen za komandanta mesta, to... ta tri, kako ste naveli, nego je 
postavljen onaj čovek koji je tamo postojao. Postavljen je uz saglasnost 
pretpostavljene komande ovde. Pretpostavljena komanda je došla i dovela.... taj organ 
doveo te ljude, ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... ovaj čovek je bio u kom... na... na 
''Ovčari''. Nije bio tada pod mojom komandom. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ja neću da se vraćam na 
dokazni predmet 418 koji smo danas prošli i... i o njemu sam vas detaljno pitao, u 
kome jasno piše da ste vi komandant mesta Ovčara, Grabovo, Jakubovac, nakon 
povlačenja 20. partizanske brigade pod komandom potpukovnika Mišovića. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Zona odgovornosti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ja takođe neću da se 
vraćam na ona naređenja kojima ste vi, kao komandant ovih mesta Ovčara, Grabovo, 
Jakubovac, podelili ovu svoju zonu i postavili komandante mesta, jednog u Ovčari a 
drugog za Jakubovac i... i... i... i... i Grabovo, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Jeste. Hvala. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ali komande Operativne grupe Jug. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To ne piše u naređenju, nego vas pitam jeste  vi to 
potpisali? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam potpisao, ali kažem, uz saglasnost... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Već ste... Već sam vam rekao da ste vi 
imali potčinjene jedinice u ovom rejonu, koje su imale više stotina ljudi i oklopna 
vozila. Vi ste, po mojoj tvrdnji, mogli da iskoristite ove jedinice da uspostavite red i 
bezbednost za zarobljenike u hangaru, čak i onda kada je ovaj oficir čije ime ne 
spominjemo ovde, koji je komandant mesta, došao kod vas - da vas upozori na 
povlačenje vaše vojne policije, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je tom prilikom ovaj komandant mesta o 
kome govorimo vam rekao da je situacija u hangaru mirna, da je uspostavljen red i da 
su zarobljenici bezbedni? 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu da se setim detalja šta je tačno 
rekao, ali mislim ovaj, red je postojao. Da li su bili bezbedni i ovamo dalje - šta će 
biti, mi to nismo mogli da predvidimo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine, da li biste bili ljubazni da uzmete ovaj 
jedan... ovaj... ove izjave koje su isped vas, da pogledate izjavu koju ste dali 
istražnom sudiji Okružnog suda u Novom Sadu 21. jedanaestog 2003. godine. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Za moje uvažene kolege to je strana 5 na engleskom jeziku.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A za vas je gospodine Vojnoviću strana 4. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: 379? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Govorimo o vašoj izjavi istražnom sudiji 
Alimpiću u Novom Sadu, istražnom sudiji Okružnog suda...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...a strana je 4. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''Da je on došao oko 22.00 časa u komandu kod 
mene u Negoslavce i tražio da komanda bude izmeštena, a prethodno mi je rekao da 
mu je kapetan Vezmarović rekao da je u hangaru zaveden red i da su zarobljenici 
bezbedni.'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''Kada mu je kapetan Karanfilov koji je bio organ 
bezbednosti u Operativnoj grupi Jug rekao da povuče svoje vojnike i da nadležnost 
nad zarobljenicima preuzme teritorijalna jedinica''. Jeste li to izjavili? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I po vašem sećanju, ovo vam je rečeno uveče 20. 
jedanaestog? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala.  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: I što bi ja sad, kako vi tvrdite, angažovao 
neke jedinice za ovo... za obezbeđenje i ostalo? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih molio da se sada na ekran stavi dokazni predmet  422? 
Hvala lepo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:.. ovo je naređenje komande Operativne grupe 
Jug... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:.... od 21. jedanaestog 1991. godine. Broj je 464-1.  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Potpisao ga je, bar kako smo ovde čuli, načelnik 
štaba Miodrag Panić. A ovim naređenjem se u tački 4 jedinice TO Vukovar 
pretpočinjavaju vašoj 80. motorizovanoj brigadi i to ''sa težištem za obezbeđenje i 
kontrolu zauzetog prostora sa težištem na najosetljivijim objektima.'' Da li ste vi videli 
ovo i dobili ovo naređenje od 21. jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne znam. Ako je doš'o kod nas, ovaj, 
ako je doš'o kod nas, sigurno nisam sa njim bio upoznat... sigurno sam sa njim bio 
upoznat, je l' da? Ali to je znači, od 21. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, ovo je napisano 21. u 6.00 ujutru. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A, a da li se sećate, da li ste s njim... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam, pa... ne znam. Nismo nikad 
dokumenta primali, ovaj... do podne. Nego obično dokumenti stignu u toku dana. Ovo 
u 6.00 ujutro, to... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Vi ste 21. jedanaestog 1991. godine još 
uvek bili komandant mesta Grabovo, Ovčara, Jakubovac, a nakon odlaska... nakon što 
ste preuzeli dužnost, što je vaša jedinica preuzela dužnost Operativne grupe Jug, 
postali ste nakon toga i komandant mesta Vukovar, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi 21. jedanaestog kao komandant mesta 
trebalo da izvršite obezbeđenje ovog mesta zločina na ''Ovčari'', jer je to u vašoj zoni 
odgovornosti? Da ga obezbedite dok dolaza... do dolaska vojno-istražnih organa?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Niko mi to nije dao zadatak da to 
uradim ovaj, niti ovaj, sam ja znao da... za pripadnike Teritorijalne odbrane, koji su to 
bili, ko mi se to pretpočinjava. Znam da mi je usmeno naređeno od komandanta da će 
se dobrovoljački odred postrojiti, i da se uredno preda sa opremom i sredstvima. 
Međutim, to nije urađeno. A mi smo posle ovaj, vršili obezbeđenje bolnice, SUP-a i... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, da. Hvala. A... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dakle, posle završenog toga događaja da... 
ovaj... da se razumemo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, da. Ja sam hteo da vas pitam da li ste, pošto su 
vojno-istražni organi i pretpostavljam i civilni istražni organi boravili u Vukovaru dok 
ste vi tamo bili komandant mesta, da li ste njima ikada rekli za ova saznanja u vezi 
događaja... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...na ''Ovčari''? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...na sastanku jednom uveče, kod 
komandanta Operativne grupe Jug, komandant je rekao... ne znam da li je to bilo, a 
mislim da je bilo 22. - da će doći istražni organi.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, rekli ste to, nego... 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nego mene interesuje kada su došli? Znači, u 
decembru mesecu, na kraju novembra, decembra? Da li ste... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne. Posle ovog događaja, u neko... 
nekoliko dana... mislim dva, da će doći istražni organi, negde 20., ne znam tačno 
kojeg - 23. do... do 25. ovaj, novembra i da im treba tu omogućiti da rade ovamo. Ja 
neke organe istražne nisam video, a ovaj... doduše, neke sam video u prolazu. Znam 
da je bio pukovnik Papić, on je bio na... on je bio tužilac valjda tada u Vrhovnom 
vojnom sudu. A druge nisam znao. Uglavnom, kretali su se tu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A... a evo,  je l' mogu da vas pitam, da li ste 
poznavali istražnog sudiju Miodraga Šalića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kako? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Istražni sudija Miodrag Šalić, istražni sudija 
Vojnog suda? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam, ne znam. Nije da sam ga 
poznavao... Ne znam ga.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Gospodine Vojnoviću, vi ste 21. 
jedanaestog nam rekli da ste održali sastanak sa potčinjenima, je l' tako, na kojem... na 
kom ste rekli i upozorili, da se ovo što se desilo na ''Ovčari'' više ne događa?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da se... da se informišu ljudi da ovakve 
stvari ovaj, se ne trebaju događati ovaj, da... da spreče, pa i to nam je komandant 
skrenuo, da ne dolazi do osvetoljubivosti među ljudima, posebno različite 
nacionalnosti, da se poštuje red i ostalo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Spomenuli ste da vam je komandant rekao da ne 
dolazi do osvetoljubivosti, ako sam dobro čuo. To nije ušlo u transkript? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. Da se spreči svaka osvetoljubivost. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste u jednom trenutku preuzeli ingerencije 
Operativne grupe Jug u ovoj zoni, i zapravo vi ste ovu funkciju preuzeli onda kada ste 
se sa svojim komandnim mestom i prištabskim jedinicama preselili u kasarnu u 
Vukovaru, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ja sam ovaj, funkciju i ingerencije 
Operativne grupe Jug preuzeo po odlasku Operativne grupe Jug u Beograd. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih ako možemo na ekranu da vidimo dokument koji 
nosi broj 0D00-0539? 
 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mogu da kažem još, ovaj, da u svojoj 
dugogodišnjoj vojničkoj karijeri nisam zapazio, nisam zapamtio da se jedan 
dokumenat kuca ujutro u 6.00 sati.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, ovo je vaše naređenje od 
22. jedanaestog 1991. godine, strogo pov. 37-3? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To je naređenje o premeštanju jedinica u kasarnu 
u Vukovaru... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE:... kao i komande brigade 22. jedanaestog 1991. 
godine, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Znači, nakon ovog naređenja ste se vi sa 
komandom i jedinicama preselili u vukovarsku kasarnu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih predložio časni Sude da ovaj dokument uvrstimo u 
dokaze. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Usvaja se.  
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 444. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio sada ako možemo na ekranu da vidimo dokazni 
predmet broj 425?  
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, mi nemamo kopiju tog dokumenta. Upravo smo 
proverili. Ne znam da li je došlo do neke greške. Moj referent za predmet takođe to 
kontroliše. Možda uvaženi kolega ima jednu kopiju na papiru za nas? 
  
ADVOKAT VASIĆ: Uvaženi kolega, samo o... o  kom se dokumentu radi, pa rado 
ću izaći u susret ako imam. 
 
TUŽILAC MOORE: Radi se o dokumentu koji govori o premeštanju jedinica u 
kasarnu u Vukovar 22. novembra. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Trebalo bi da svi folderi budu isti. Ja se nadam da nije kod vas 
nastala greška. U svakom slučaju, nije namerno, ako je nastala. Ali bi svi folderi koje 
smo sprem... spremali za sve učesnike... 
 
TUŽILAC MOORE: Ne, ne. Ja to ne kažem. 
 
ADVOKAT VASIĆ:... trebalo da budu isti.  
 
SUDIJA THELIN: Gospodine Moore, to je tabulator broj 11 u našem svežnju 
dokumenata.  
 
TUŽILAC MOORE: Hvala vam.  
 
ADVOKAT VASIĆ: A... ako bude problema, ja ću iskopirati dokument za mog 
uvaženog kolegu nakon... nakon ove sednice. 
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovo je redovni borbeni izveštaj komande 
Operativne grupe Jug, broj 473-1, strogo pov. od 22. jedanaestog 1991. godine u 
18.00 časova.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Zamolio bih ako možemo da vidimo poslednja dva... pasusa 
ovog dokumenta? Znači, ako možete da podignete malo? E, hvala lepo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, vidite li u pretposlednjem 
pasusu kaže: ''U toku dana, preduz... preduzete su sve mere da 80. motorizovana 
brigada preuzme... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ne, ne. A, da, da, da. Vidim, vidim, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, počeću ponovo: ''U toku dana, preduzete su 
sve mere da 80. motorizovana brigada preuzme organizacijske i komandne funkcije u 
zoni odgovornosti Operativne grupe Jug'', je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
prevodioci: Molimo vas da govorite sporije.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Izvinjavam se prevodiocima. Ubrzao sam neopravdano. Vodiću 
računa. Dakle, ponovi... ponoviću.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ''U toku dana, preduzete su sve mere da 80. 
motorizovana brigada preuzme organizacijske i komandne funkcije u zoni 
odgovornosti OG Jug''. Sledeći pasus: ''Komanda 80. motorizovane brigade dobila je 
sva uputstva i dokumenta za organizaciju rukovođenja i komandovanja  u zoni 
odgovornosti OG Jug''. Je l' ovo tačno, gospodine Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi nakon što ste dobili dokumenta 
rukovođenja i komandovanja zapravo preuzeli ingerencije Operativne grupe Jug? To 
je poslednji čin u primopredaji, je l' tako, između jedinica? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ovaj... znate, to je... znači 22. jedanaesti, 
posle svih završenih događaja, tu su preuzeta određena sredstva ovaj, i određeni 
planovi, sredstva veze. Uglavnom, naredba sadrži. Ovo je u redu.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam, gospodine Vojnoviću. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja ovde imam još jedan dokument. Molio bih da nam se 
prikaže. On nosi broj 0D00-0569. Evo za mog uvaženog kolegu, mi imamo jedan 
primerak dokumenta. Vidim da... da... da... da je u tome problem, pa možemo ga 
odmah rešiti, ja se nadam. Za ovaj dokument će nam biti potrebna privatna sednica, 
molim vas? 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Privatnu sednicu molim. 

 
 



 

 

(privatna sednica) 
 
 
TUŽILAC MOORE: Nemam prigovor. Hteo bih možda da predložim uvaženom 
kolegi da postavi pitanje svedoku da li mu je pukovnik Mrkšić stvari specifikovao, 
konkretno naveo da će doći do istrage, kada su se sreli 21. ili 22. novembra, jer 
mislim da to nije konkretno pomenuto. Mislim da je pomenut termin ''komandant'', ali 
ništa drugo u smislu toga da li je to bilo konkretno. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT:  Gospodine Vasiću, izvolite? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Moj uvaženi kolega ovim može da se bavi i... i... i... i u 
dodatnom ispitivanju. Ja sam svedoka juče razumeo kada je još odgovarao na pitanje 
mog uvaženog kolege u glavnom ispitivanju da je on rekao da je bilo razgovora 
generalno o zločinima, i da je kao plod toga bila znači ova konstatacija - ''...da će doći 
istražni organi da istraže sve ove zločine koji su se desili na području Vukovara.'' A 
mogu da... ako Pretresno veće smatra, mogu da pitam svedoka. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Moore, da li možete time da se 
bavite u dodatnom ispitivanju? 
 
TUŽILAC MOORE: Po meni, to je nešto što Odbrana treba da obavi i da iznese 
svoju tezu svedoku. Dakle, očigledno da je element ''naređenje započinjanja istrage'' 
nešto što bi trebalo da zanima ovaj Sud. To može biti deo teorije Odbrane a možda i 
ne. Ali po meni, pravila su prilično jasna. To su sada važni elementi. Odbrana mora 
svoju tezu da iznese pred svedoka konkretno, tako da on na to može da odgovori na 
ovaj ili onaj način i time se ne može baviti u dodatnom ispitivanju. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Vasiću? 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, u okviru zadatka asanacije 
bojišta i asanacije vezano za žrtve, da li je po naređenju Prve vojne oblasti i komande 
Operativne grupe Jug vaša jedinica određena da... za ispomoć: vojnim istražnim 
organima, patolozima, kriminalističkim tehničarima i drugim ekspertima koji su 
boravili na teritoriji Vukovara u periodu koji ste ovde naveli, i na čijem je čelu bio 
pukovnik Bašić, je l' tako?    
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Ovaj, ja sam naveo da je na sastanku 
uveče, da li je 21. ili 22., komandant rekao ovako: ''Sutra dolaze istražni organi. Ne 
znam tačno, 30 ili 40. Za sve njih treba obezbediti prostorije za smeštaj i rad''. A ja 
ovaj, lično znam da je deo, ovaj, ili manji broj ovih mojih vojnika bio na ispomoći 
ovaj, tad... sad... današnjem ministru Odbrane ovaj, Zoranu Stankoviću, koji je 
obrađivao leševe na ''Ciglani''. Za druga neka saznanja, angažovanja... bilo je pomoći 
recimo, za pukovnika Bašića oko... oko sklanjanja leševa, uklanjanja stoke i drugo. Za 
neke druge konkretne stvari, kriminalističke tehničare, mi to u jedinici nismo imali. 
Ali su oni sigurno... Možda je bilo pomoći, ali ja ne znam sad tačno detalje. Ovo 
sam... Za ovu dvojicu znam.  
 



 

 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja ću izneti tezu mog klijenta da, ako je... ako 
govorite o 21...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja rekao sam, 21. ili 22. Ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako govorite o sastanku 21.? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Znači, redovno referisanje popodne, moj klijent 
nije bio... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: E, onda je... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: ...u Negoslavcima, tako da ste onda mogli 
eventualno da razgovarate sa načelnikom štaba, Miodragom Panićem? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ne, ne... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ako se radi o 22. popodne, onda je gospodin 
Mrkšić bio na redovnom referisanju? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nije mi to Panić rekao. To je rekao 
komandant Mrkšić. Onda je to bilo 22. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da za to postoji naredba Prve 
vojne oblasti i komande Operativne grupe Jug za asanaciju bojišta? To vam je sigurno 
poznato, jer ste vi tu naredbu morali dobiti, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja pretpostavljam da sam dobio naredbu, 
da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Samo sekundu.... Samo jedna greška u transkriptu. 
To je red 107... strana 107. red je 23. Mislim da ste rekli ovo da vam je rekao
 pukovnik Mrkšić 22. popodne, je l' tako? Na redovnom referisanju?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ja sam rekao: 21. ili 22. Pošto kažete da 
nije bio 21. tu, onda to 22. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih zamolio da sad na ekranu vidimo dokument... 
 
prevodioci: Mikrofon za advokata, molim vas.  
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala. Opominju me za mikrofon.  
 
ADVOKAT VASIĆ:... da na ekranu vidimo dokument koji predstavlja po Pravilu 
65ter dokument broj 103. Nosi oznaku ERN 0327-2263, a engleska verzija nosi isti 
broj. Hvala lepo. Je l' možemo malo samo da uvećamo?  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Je l' vidite, gospodine Vojnoviću?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ovo je... E, hvala lepo. Ovo je naređenje kojim se 
reguliše asanacija bojišta; Komanda Prve vojne oblasti: poverljivo broj 8 -180/31, od 
16. jedanaestog 1991. godine. I ovde je naslovljeno, Piše GMTBR, znači Gardijska 
motorizovana brigada, pa je precrtano, pa piše 80. motorizovana brigada, je l' tako?  



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Ali ne znam zašto je to precrtano i ko 
je to precrtao? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja hoću da vas pitam...  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa to je... termin je 16., ja nisam sarađivao 
sa ovaj... još direktno sa komandom Prve vojne oblasti. A dole, pod tačkom jedan, 
piše kome je naslovljeno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Tako je. Nego vas pitam da li ste vi ovakvo 
naređenje možda dobili, možda vam je prosleđeno od komande Operativne grupe Jug?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam sada, ovaj... Znate kol'ko je 
naređenja bilo. Ali znam da smo radili na ovom uklanjanju leševa, otpadaka, 
životinja, razminiranja.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ovo znači naređenje lično ne sećate se 
da... da... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne... ne sećam. Ali smo radili na... na 
njemu. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Ja bih predložio onda da se ovo naređenje uvede kao dokaz, 
ako moj uvaženi kolega nema ništa protiv? 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Prihvata se u spis. 
 
sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet broj 445.  
 
ADVOKAT VASIĆ: I hvala vam lepo. Ja bih sa ovim zaista za... završio moje 
unakrsno ispitivanje. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Hvala vam puno, gospodine Vasiću. 
Gospodine Boroviću?  
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT BOROVIĆ 
 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dobar dan. Ja sam Borivoje Borović, branilac 
Miroslava Radića. Prvo pitanje. Čuli smo od vašeg oficira koji je ovde svedočio da je 
jedan vaš bataljon bio na području Petrova gora lociran. Da li ste vi čuli za to i u kom 
je to periodu bilo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, ne znam da je bio na rejonu Petrova 
gora. Jedan naš bataljon je bio samo u ovaj, u... kad smo došli u početku, na samom 
ulazu u Vukovar. Ja sad ne znam te delove. Znam za Petrovu goru. Ne znam da l' je 
tačno tamo bio. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Dragi Vukosavljević, koji je ovde 
svedočio je bio decidiran... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 



 

 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... da je vaš Treći bataljon bio lociran na 
području Petrova gora... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... da ga je on obilazio, da je imao svoju 
bezbednosnu liniju na Petrovoj gori, i da je taj bataljon imao oko 400 ljudi. Da li 
prihvatate da je ovo tačno rekao... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne, ovaj... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:..Dragi Vukosavljević? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:...da, da je imao oko 400 ljudi - prihvatam, 
da.  Ne znam tačno za taj rejon. Znam da je bio na ulazu u Vukovar. Sad, da li je to 
levo ili negde desno? 
 
prevodioci: Prevodioci nisu čuli prvi deo odgovora.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Izvinjavam se. Prevodioci nisu čuli prvi deo odgovora, pa 
ćemo ići ponovo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Znači, pod jedan: da li je tačno izjavio Dragi 
Vukosavljević da je vaš jedan bataljon bio na području Petrova gora i da ih je... da ga 
je on tamo obilazio... više puta? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, mislim ako je to Dragi ovaj, izjavio, ja 
isto ovaj, onda mogu s tim da se složim. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Drugo pitanje: Da li znate dakle u kom 
je to periodu moglo biti, u kom mesecu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: A to kad je bilo, je l'? Pa ja mislim, ako je to 
bilo, onda bi moglo biti ovaj, u novembru ili u decembru. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Ko je komandovao tim bataljonom? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, bataljonom je komandovao tada 
kapetan prve klase, mislim da se zvao Lalović. Ovaj, ne mogu se setiti imena.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Da li ste malopre potvrdili da je 
taj bataljon brojao oko 400 ljudi, otprilike? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim, imao je on slab odziv. Nije imao 
sigurno ovaj, 400 ljudi, ali... nešto manje, možda verovatno...  tako. Pa negde između 
300, 350 je imao. Najmanji odziv je imao oko sebe.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Šta sam čuo? 350 ili 400? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: 300, da, da, da - do 350, tu negde. Znam da 
je... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Da li je taj bataljon učestvovao 
u borbenim dejstvima na tom pravcu na kome se nalazio? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ovaj, direktno nije učestvovao, ovaj... ovaj, 
u tim dejstvima. Ne znam sad tačno kome je bio, da kažem, pretpočinjen. 
 



 

 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je uopšte bio pretpočinjen ili je 
sadejstvovao sa drugim jedinicama? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja mislim da je sadejstvovao, a ne znam 
tačno, ovaj... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ...s kime. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Juče sam vas pratio kada ste odgovarali na 
temu učešća vaših jedinica u ratnim dešavanjima u Vukovaru. Da li možemo onda 
zaključiti da je ovaj bataljon bio u rezervi, i kada se upotrebljavao, uglavnom je imao 
odbrambena dejstva, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa mislim, sve naše jedinice su bile... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Govorim o ovom bataljonu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. Ne, ne. I za njega. Pokrivala su i  prostor 
gde su bili jedino u odbrambena dejstva su bili... gotovo svaka jedinica... što je bila za 
sebe. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: To znači, i Treći ovaj bataljon koji se nalazio 
na Petrovoj gori, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li možete da se složite sa 
Odbranom ako kažem da je komandant Operativne grupe Jug uputio Treći bataljon u 
rejon odgovornosti Prvog JOD-a, to jeste Prvog jurišnog odreda - radi sadejstva Prvog 
JOD-a na zadacima obezbeđenja linija? Da li se možemo složiti? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim... mislim da da, ali nisam siguran...
   
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... sad gde je to bilo, da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Molio bih Sud da stavimo na ekran dokazni predmet broj 
156? Da li biste bili ljubazni da malo ovaj centar uveličamo za jedno dva stepena? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li vidite ovo na ekranu, gospodine 
Vojnoviću? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa vidim. Ne znam sad šta treba još.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li biste bili sada ljubazni pa da uzmete ovu 
olovku i da obeležite sa brojem 1 rejon u kome je bio razmešten vaš taj Treći bataljon, 
to - prvi put? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne vidim ovaj... n... na samom ulasku u 
Vukovar, tu negde je bilo tačno... ja sad... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da obeležite... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da... ovaj, ja sad... 



 

 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: ...sa brojem 1? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ... Da. Je l' ovo pruga 
ovde, je l' da? Jeste. Ja samo znam da je na samom ulasku u Vukovar ispred... bila je 
pozadi jedna kafana, i da je tu on bio razmešten, e sad baš... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Zaokružite taj broj 1.  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li biste bili ljubazni sad sledeći 
rejon u kome se nalazio vaš Treći bataljon, da ga identifikujete sa brojem 2? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam gde je to sada. Ne vidim ja to.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li možete da vidite na ovoj karti gde se 
nalazi Petrova gora, naselje ''Leva Supoderica''? Da li vi to znate i da to nama 
pokažete?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja tamo sam retko bio; znam za 
Supodericu, znam za... za Petrovu goru. Ali ovde i ne vidim ni gde je to ovaj, tako da 
ne mogu sigurno da nacrtam tačno i precizno to.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dakle, naselje ''Leva Supoderica'', naselje 
''Šeste proleterske divizije''... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam gde je ulica... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: ...i naselje ''Holivud''. Vi to ne znate i ne 
možete da pokažete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. U ''Holivudu'' sam bio. To znam da sam 
bio u naselju ''Holivud''. Ali sad ovde ne vidim gde je to. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dobro. Ako ne vidite, moje pitanje glasi: Čuli 
ste ove rejone koje sam pomenuo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je taj vaš Treći bataljon obavljao bilo 
kakve poslove na tom području, u tom rejonu, dakle: naselje ''Leva Supoderica'', 
naselje ''Šeste proleterske divizije'' i naselje ''Holivud'' koje se nalazi u ulici Ivana 
Gorana Kovačića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Mislim, tu je bio razmešten, kako vi kažete, 
u tom naselju, ovaj... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala vam. Da se ne mučite sada i 
crtate. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: I ne moram da uvodim ovo u dokaze, časni Sude, pošto je 
svedok opisao gde je bio rejon u kome se nalazio njegov Treći bataljon. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pitanje: Da li znate iz kojih je radnih 
organizacija formiran Treći bataljon u Kragujevcu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Treći bataljon nije iz Kragujevca bio. Ja 
mislim da je on bio ovaj... da li iz Rače ili iz Topole. 



 

 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li je možda bio formiran od delova 
''Crvene zastave'' iz fabrike automobila? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. To je bio Prvi bataljon. On je bio 
popunjen iz Kragujevca.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Da li ste vi obilazili rejone na 
kojima su se nalazile vaše jedinice?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. Bio sam i kod tog ovaj, kapetana 
sigurno, Lalovića ovaj, ne retko, i svaku sam jedinicu obišao i... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li ste, obilazeći ove rejone sreli 
kapetana Radića? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: I ako jeste... Znači, niste, ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Ja kapetana...  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... kapetana Radića nisam poznavao i nisam 
ga video. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A sada sledeće pitanje - pošto ga niste videli. 
Ako vam kažem da je vaš Treći bataljon posedovao, to jeste zauzimao položaje na 
pravcu na kome je bila i Treća četa iz sastava Prvog jurišnog odreda, da li vi kao 
potpukovnik tada, smatrate da je Treći bataljon 80. motorizovane brigade bio pod 
komandom kapetana Radića, koji je bio komandir čete ili ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Od čijih je naređenja zavisio njegov 
rad i upotreba jedinice? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kapetana Radića? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ne, nego... Trećeg bataljona? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Od mojih naređenja, kad je bio pod mojom... 
pod mojom komandom. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li komandant bataljona može da 
proceni jedinicu koja je njemu prethodno pretpočinjena u kompletnom sastavu svom 
komandiru čete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne razumem. Da li je komandant bataljona... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Može da pretpočini jedinicu... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... koja je njemu prethodno pretpočinjena u 
kompletnom sastavu svom komandiru čete ili ne? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. To mi je nejasno pitanje. Da li 
komandant bataljona... 
 



 

 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Jeste. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... može da pretpočini... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... jedinicu koja je njemu prethodno već 
pretpočinjena... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR:... pretpočinjena nekom drugom sad, je l'?
  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:...svom komandiru čete? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Iz sastava svoje jedinice, iz svog bataljona? 
Pa ne može komandir čete... ovaj, komandant bataljona mora da odgovara. Ne znam 
šta sad, zbog čega, koji je to sad... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Konkretno pitanje: Šta za 
komandanta bataljona predstavlja odluka za izvođenje borbenih dejstava, komandanta 
predpostavljene jedinice i da li on može da menja tu odluku? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Komandanta predpostavljene jedinice... 
Odluku može da menja samo uz odobrenje onoga ko mu je tu odluku odobrio.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li to znači da mu je odluka najvažnije 
naređenje u tom momentu, i nikako ne sme da je menja niti u bilo kom delu, je l' 
tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne sme da je menja bez odobrenja. Ako 
nešto treba da se promeni, on može da promeni, ali onda mora izvestiti. To je sad ta 
dozvoljena samoinicijativa u nekim prilikama, u nekim situacijama, ali se mora o 
tome onda izvestiti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Molio bih Sud da postavimo na ekran dokazni predmet broj 
401? To je ratni dnevnik Gardijske motorizovane brigade, unos od 15. jedanaestog 
1991. godine od 18.00 časova. To je strana 43. Engleska verzija, strana 38 istog tog 
dnevnika. Dakle, strana 43, od 15. jedanaestog u 18.00 časova. Da li biste ovo malo 
uveličali? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Gospodine Vojnoviću, da li vidite to? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U ovom zapisu ovde stoji da je: ''Komandant 
Operativne grupe Jug...'' 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: ''...izvršio određene korekcije u odluci od 14. 
jedanaestog 1991. godine, koja se odnosi na sledeće''. U prvoj ovoj podtačci piše... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro, da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: ''...da se odred...'' samo oprostite, samo me 
nemojte prekidati, ja ću polako čitati ''...da se odred TO, Teritorijalne odbrane Stara 
Pazova pretpočini Trećem bataljonu 80. motorizovane brigade''. Zatim u sledećoj 
piše: ''Da se Treći bataljon 80. motorizovane brigade...'' dakle isti ovaj bataljon... 



 

 

SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: ''...da izađe iz sastava JOD-a 1 i stavi pod 
komandu 80. motorizovane brigade''. I na kraju imamo treću stvar: ''Da 80. 
motorizovana brigada u narednim dejstvima preuzme kontrolu prostora: naselje Šeste 
proleterske divizije, Leva i Desna Supoderica, i prostor uz reku Vuku''. Da li tako 
piše? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Piše. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Da li se slažete da ste vi na dan 
15. novembra 1991. godine usmeno dobili dopunu zadatka od pukovnika Mrkšića 
vezano za dalju upotrebu delova vaše jedinice? Je l' to tačno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Kog bataljona? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Delova vaše jedinice uopšte? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. To je deo jedinice... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Takođe. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne mogu da se setim sad... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li dozvoljavate mogućnost? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa dozvoljavam, da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li se sada slažete da ovom, po 
ovom zapisu koji smo videli, da je Treći bataljon 80. motorizovane brigade izašao iz 
sastava Prvog jurišnog odreda, i da je najmanje do tog datuma bio angažovan na 
pravcu, dakle ponavljam, na pravcu dejstva Prvog jurišnog odreda, kojim je ko... 
komandovao major Borivoje Tešić? Je l' se slažemo? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Pa ne znam ko je komandovao tačno tim 
odredom, i ne sećam se ovih termina i datuma. Znam za Tešića da je bio komandant 
jednog odreda. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dobro. Da li se možemo složiti definitivno 
kada sam vam ovo sve polako predočio, jer je važan Prvi JOD i vaš Treći bataljon, da 
sa vašim Trećim bataljonom nije mogao niti je komandovao kapetan Radić, već je to 
mogao samo da bude komandant bataljona major Tešić, je l' tako?   
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. I na kraju, da li možemo da zaključimo 
da nikako vaš Treći bataljon 80. motorizovane brigade nije mogao da bude 
inkorporisan u sastav Treće čete, kojom je komandovao kapetan Radić, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Sledeće pitanje: Da li znate ko je i 
kada postavio Miroljuba Vujovića za komandanta Teritorijalne odbrane Vukovar i 
ako znate, na osnovu kog je to dokumenta urađeno? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja znam da je pred naš polazak komandant 
Operativne grupe Jug saopštio jednu ovako... mislim da je stigla i neka naredba, a 
znam da je za komandant Teritorijalne odbrane Jug... ovaj Teritorijalne odbrane 
Vukovar postavljen Miroljub Vujović, za zamenika Stanko Vujanović, za pozadinu 



 

 

Dragan Antić, za obuku i... tako je naglašeno... i infrastrukturu Darko Fot, za 
informisanje... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu, u redu... U redu. Hvala. Da li to znači 
prema vašem ovom vojnom znanju, da njega nije mogao dakle da imenuje za 
komandanta TO Vukovar komandir jedne čete, to jest' da ga nije mogao imenovati 
komandir Treće čete Gardijske motorizovane brigade Miroslav Radić, je l' tako?  
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Nije. Ja to ne znam... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ja prvi put to čujem sada.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa nije ga ni imenovao, nego ja samo pitam... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... da mi date vaše vojne sugestije. U nekim 
dokumentima kojima smo... kojima smo ovde raspolagali u Sudu, Vujović je 
pominjan kao... kao komandant odreda Teritorijalne od... odbrane Petrova gora. Da li 
znate ko ga je postavio za komandanta odreda Teritorijalne odbrane Petrova gora? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam ovaj, ni kako se zvala ta 
formacijska jedinica, da li odred ili četa, ali sam čuo da je Miroljub tamo glavni na 
Petrovoj gori. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Ako vam kažem da se radi o odredu u 
formacijskom smislu... 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE:... koliko to ljudi može biti u odredu? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Dobro. Ovaj, svi odredi nisu iste veličine - 
ali od 350 do 400 ljudi. Uglavnom je manje nešto od jednog pešadijskog bataljona. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li to znači da ga na taj položaj nije 
mogao postaviti komandir čete, i to Treće čete Prvog JOD-a, kapetan Radić? 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. 
SVEDOK VOJNOVIĆ – ODGOVOR: To po mojem... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Časni Sude, vidim da je pauza. Kolege me 
upozoravaju. Gospodine Vojnoviću, ovde ćemo prekinuti, pošto sam za danas ja 
završio. Hvala. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Vidim da imamo jednu grešku u transkriptu. 
 
SUDIJA THELIN: Previše je mikrofona uključeno odjednom. Ja sam shvatio da je 
poslednji odgovor negativan?  
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Tako je. Časni Sude, tako je. Odgovor je bio negativan. 
Jeste. 
 



 

 

SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Gospodine Moore? 
 
TUŽILAC MOORE: Časni Sude, dozvolite mi neke administrativne stvari. Ne znam 
koliko će još vremena trebati mojim kolegama sutra. Ja neću ispitivati sledećeg 
svedoka. Ako oni mogu sada da nam kažu koliko će im trebati vremena za unakrsno 
ispitivanje, to bi Tužilaštvu bilo od pomoći prilikom utvrđivanja našeg radnog 
rasporeda. Jer znam da je gospodin Lukić uvek veoma kratak, koncizan i sažet. Ako 
bi nam gospoda Borović i Lukić mogli da pomognu u vezi sa tim, bićemo zahvalni. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Uglavnom mi pomažemo Tužilaštvu. Sa druge strane, 
nismo čuli da nam je nekad unapred tužilac rekao koliko će ispitivati. Ali ja mislim 
jedna sesija će biti dovoljna za moje dodatno ovo ispitivanje sutra. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Baš da kažem nešto suprotno od gospodina Borovića. Kada 
pitamo gospodina Moorea koliko će biti u glavnom ispitivanju, on nam kaže često 
''vrlo rastegljiv period'', pa nam je tako za jednog svedoka rekao da će biti pet sati, a 
bio je sat i po. Ali evo, želeći stvarno da damo doprinos, ja ne mogu da obećam - 
mislim da će moje ispitivanje trajati oko dve sesije. Ali ne mogu zaista da obećam 
ništa unapred. 
 
SUTKINJA VAN DEN WYNGAERT: Hvala vam, gospodine Lukiću. Gledam ovde 
procenjeno vreme za svedočenje ovog svedoka. Procenjeno je bilo četiri sata, 
međutim, trajalo je duže. Ali u svakom slučaju, znamo da ćete sutra biti sažeti i da 
ćemo na taj način moći da se držimo našeg radnog rasporeda. Prema tome, 
završavamo sa radom za danas. Nastavljamo sutra ujutro u 9.30 časova.  
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